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Občinske nOvice

sanacija škode po ujmi
Tudi župan Radovljice opo-
zarja na večmilijonsko ško-
do, ki so jo poplave povzro-
čile na infrastrukturi.
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krajevne nOvice

Praznično v Ljubnem
Priznanje krajevne skupnosti 
tokrat prostovoljnemu gasil-
skemu društvu, ki letos za-
znamuje visok jubilej.
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aktuaLnO

Dom dr. janka 
benedika
Zaključena glavnina del, po 
obnovi dveh oddelkov s so-
bami za stanovalce še novi 
dvigali
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ZaDnja

večno mladi fantje
S tradicionalnim pohodom 
na Stol so tudi letos obnovili 
večno mladost.
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Otroci  
so danes 
drugačni
Ob začetku šolskega 
leta smo se tokrat 
pogovarjali z novo 
ravnateljico vrtca 
radovljica anjo ussai.
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Predana skrbi 
za druge
Mira stušek, dolgoletna 
prostovoljka rdečega križa 
in slovenskega društva 
Hospic, je prejemnica 
letošnje najvišje državne 
nagrade za prostovoljstvo.
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V petek se je tudi za šolarje 
v radovljiški občini začelo 
novo šolsko leto. Štiri 
osnovne šole: Antona To
maža Linharta Radovljica, 
Antona Janše Radovljica, 
Frana Saleškega Finžgarja 
Lesce in Staneta Žagarja Li
pnica bo obiskovalo skupaj 
1874 učencev, kar je eden 
manj kot leto poprej. Med 

njim bo 183 prvošolcev, 12 
manj kot lani.
Kot so pojasnili na občinski 
upravi, so v šolah med počit
nicami opravili nujna 
vzdrževalna dela; za investi
cijska vzdrževanja šol in na
kup opreme občina letos na
menja 115 tisoč evrov.
Novo šolsko leto se začenja 
tudi v radovljiških vrtcih, ki 
jih od 1. septembra lahko 
obiskuje največ 778 otrok; 

179 otrok v vrtec vstopa 
prvič. V osmih enotah Vrtca 
Radovljica bo v šolskem 
letu 2023/2024 delovalo 44 
oddelkov, se pa lahko, glede 
na potrebe, med šolskim le
tom odpreta dodatna dva 
oddelka, predvidoma eden v 
enoti Lesce in eden v enoti 
Begunje.
Tudi v enotah vrtca so med 
počitnicami izvajali nujna 
vzdrževalna dela. Zaradi 

gradbenih del v okviru dozi
dave razvojne ambulante ter 
urejanja nove kuhinje je bila 
poleti zaprta enota Radovlji
ca. Občina za projekt letos v 
proračunu namenja skoraj 
1,8 milijona evrov, nekaj 
sredstev pa se namenja še za 
izdelavo projektne doku
mentacije kot pripravo na 
projekte, ki bodo izvedeni v 
naslednjih letih, so pojasnili 
na občinski upravi.

vse štiri osnovne šole v občini bo v letošnjem šolskem letu tako kot v prejšnjem obiskovalo blizu dva 
tisoč učencev, prvošolcev je letos dvanajst manj kot lani.

Spet v šolskih klopeh

Marjana Ahačič

Prvi šolski dan na Osnovni šoli staneta Žagarja Lipnica / Foto: Gorazd Kavčič

V času od 16. do 22. sep
tembra bo tudi letos potekal 
Evropski teden mobilnosti, 
letošnji nosi naslov Varčne 
poti. Tudi tokrat občina, šole 
ter nekatere druge organiza
cije pripravljajo številne ak
tivnosti za promocijo aktiv

ne mobilnosti in uporabe 
javnega transporta.
Občina Radovljica skupaj s 
športno zvezo v okviru 
Evropskega tedna mobilno
sti v četrtek, 21. septembra, 
organizira jubilejni, že dvaj
seti kolesarski izlet. Tokrat 
se bodo kolesarji ob 16. uri 
zbrali na Vurnikovem trgu v 
Radovljici, cilj pa bo na igri
šču za OŠ A. T. Linharta Ra
dovljica. Po vrnitvi si bodo 
udeleženci lahko ogledali bi

odinamični učni vrt in se ok
repčali z napitki in jedmi, ki 
jih bo iz pridelkov vrta pri
pravila Srednja gostinska in 
turistična šola. Prejeli bodo 
tudi spominsko darilo.
Krožna pot, dolga 15 kilome
trov, bo izletnike iz Radovlji
ce vodila v Novo vas, Zapu
že, po Cesarski cesti do 

Zabreznice, Vrbe, ob magis
tralki do Studenčic, v Hraše, 
Lesce in nazaj v Radovljico. 
Speljana je tudi po maka
damskem cestišču, zato so 
primerna treking ali gorska 
kolesa.
Kolesarji se izleta udeležijo 
na lastno odgovornost in so 
se dolžni voziti v skladu s 
prometnimi predpisi. Če bo 
deževalo, kolesarskega izleta 
in druženja na vrtu ne bo.

kolesarski izlet pred dnevom brez avtomobila 
bo v četrtek, 21. septembra, start bo tokrat na 
vurnikovem trgu.

Evropski teden 
mobilnosti

Marjana Ahačič

Krajevna organizacija borcev 
za vrednote NOB Radovljica 
 Lesce tudi letos pripravlja 
tradicionalno spominsko 
slovesnost, posvečeno bor
cem, ki so skupaj z naro
dnim herojem Jožetom Gre
gorčičem pokopani v 
radovljiškem grajskem par
ku; letos mineva 81 let od 
njihove smrti. Prireditev bo 
v petek, 8. septembra, ob 18. 

uri ob grobnici in obelisku 
arhitekta Eda Ravnikarja v 
grajskem parku v Radovljici. 
Slavnostna govornica bo 
predsednica Državnega zbo
ra Urška Klakočar Zupančič.
Spored bodo izvedli: Moški 
pevski zbor Triglav Lesce  
Bled z zborovodkinjo Matejo 
Praprotnik Dolar, pevka 
Martina Bevc Špik s harmo
nikarjem Nikom Kraigher
jem ter Suzana Adžič, An
drej Kokot in Žiga Rozman.

Spominska slovesnost 
v grajskem parku
Marjana Ahačič
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Cilj poti bo na igrišču za Osnovno šolo A. T. 
Linharta Radovljica, kjer si bodo udeleženci 
lahko ogledali biodinamični učni vrt in se 
okrepčali z napitki in jedmi, pripravljenimi iz 
pridelkov vrta.
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Kot je pojasnil župan Ciril 
Globočnik, gre pri trenutnih 
delih predvsem za ureditev 
odvodnjavanja problematične 
meteorne vode pri zdravstve-
nem domu. V sklopu tega po-
sega se na bližnje večje maka-
damsko parkirišče med Oblo 
gorico in zdravstvenim do-
mom umeščajo ponikovalni-
ce, ki bodo povezane z najsta-
rejšim delom objekta 
zdravstvenega doma, kjer 
imajo ob hudih nalivih težave 
z vodo v kleti, je povedal.

»Tudi to parkirišče bomo na 
koncu uredili, v skladu z 
zazidalnim načrtom bo 'ze-
leno', a projekt še ni niti v 
fazi projektiranja. Načrtuje-
mo tudi spremenjen režim 
parkiranja,« je pojasnil.
Dodal je še, da so v sklopu 
del preverjali stanje dreves 
pred vhodom v bazenski 
kompleks. Kot pravi, so tista, 
ki so znotraj manjšega ron-
doja neposredno pri vhodu, 
zdrava, kostanji na pešče-
nem parkirišču pa manj; 
enega od njih bo jeseni za-
gotovo treba odstraniti.

Občina je v sklopu obnove kopališča preuredila krožišče na vstopu v kompleks in parkirišče pod 
kostanji, urejajo pa tudi peščeno parkirišče v bližini zdravstvenega doma.

Uredili tudi parkirišče

Marjana Ahačič

V Zavodu za gozdove Slove-
nije (ZGS) škod v gozdovih 
ne ocenjujemo, je povedal 
Igor Lampe, vodja krajevne 
enote Zavoda za gozdove 
Slovenije, organizacijske 

enote Bled. »Po uradni dolž-
nosti izvajamo evidentiranje 
poškodovanega drevja. Za 
posek poškodovanega, po-
drtega ali polomljenega 
drevja lastniki gozdov prej-
mejo odločbo ZGS o potreb-
ni sanitarni sečnji, ki so jo 
dolžni izvesti v predpisanem 
roku,« je pojasnil.
Lastniki gozdov niso upravi-
čeni do povrnitve nastale 
škode v gozdovih, so pa 
upravičeni do sofinancira-
nja stroškov obnove gozdov. 
Ta bo, kot pravi Lampe, do-
ločena s sanacijskim načr-
tom, ki ga Zavod za gozdo-
ve že pripravlja.
Tudi škod na gozdnih vla-
kah Zavod ne ocenjuje. 

Gozdne vlake so namreč v 
celoti v lasti in pristojnosti 
lastnikov gozdov, s tem pa 
tudi stroški njihovega redne-
ga (po vsaki uporabi) in izre-
dnega (po ujmah) vzdrževa-
nja oziroma popravila, je 
pojasnil Lampe.

Zavod za gozdove tako po 
uradni dolžnosti le ugotovi 
poškodovanost gozdnih cest, 
vrednost nastale škode pa se 
pripiše k skupni vrednosti 
škode zaradi naravne nesre-
če v občini.
»Pozivamo vse lastnike, da 
se v primeru prejetih odločb 
o potrebni sanitarni sečnji 
čim prej lotijo sečnje in jo v 
predpisanem roku tudi 
zaključijo ter o tem obvestijo 
revirne gozdarje,« poudarja-
jo gozdarji.
Vse lastnike, ki imajo poško-
dovane oziroma neprevozne 
vlake, pa pozivajo, da na njih 
čim prej vzpostavijo stanje, 
ki omogoča nemoten tran-
sport lesa.

Marjana Ahačič Tema letošnjega Evropskega 
tedna mobilnosti je Varčne 
poti. Slovenska gospodinj-
stva za pokrivanje stroškov 
prevoza porabijo vse več de-
narja, kar pa še zdaleč ne 
vključuje vseh stroškov mo-
toriziranega prometa – od 
stroškov gradnje prostorsko 
potratne infrastrukture do 
stroškov nesreč, onesnaževa-
nja in podnebnih sprememb.
Zato Evropski teden mobil-
nosti letos v ospredje 
postavlja odločitev za racio-
nalnejše načine potovanj, ki 
na prvi pogled ponujajo 
manj prestiža in udobja, a 
obenem zagotavljajo svetlej-
šo prihodnost in višjo kako-
vost življenja.
Različne oblike aktivne mo-
bilnosti (na primer hoja ali 
kolesarjenje), uporaba javne-
ga prevoza, kot tudi sopot-
ništvo in souporaba avtomo-
bila pomenijo nižje stroške 
za posameznika, povzročajo 
pa tudi manj okoljske škode 
in prinašajo manj negativ-
nih učinkov na zdravje.
Večja uporaba varčnih nači-
nov mobilnosti pomeni tudi 
številne pozitivne posledice 
– na primer manjše jav-
nozdravstvene stroške zara-
di manjšega števila nesreč in 
bolezni, več javnega prosto-
ra, namenjenega premika-
nju in druženju (avtomobil 
je najbolj potraten »uporab-
nik« prostora), in bolj zado-
voljno skupnost.

Izboljšave lokalne 
prometne infrastrukture
K aktivni mobilnosti prispeva 
tudi urejena in varna prome-
tna infrastruktura za kolesar-
je in pešce. V tem letu so bile 
na novo zgrajene kolesarnice 
ob zdravstvenem domu, ko-
pališču in stavbi občine v Ra-
dovljici in v TNC Lesce. Pre-

novljen je del pešpoti ob 
Zdravstvenem domu Rado-
vljica med osnovno šolo in 
športnim parkom. Pred nase-
ljem Hraše iz smeri Lesc ter 
v središču Hlebc sta bila na-
meščena prikazovalnika hi-
trosti za spremljanje prome-
ta in preventivno opozarjanje 
na hitrosti vozil. Na Spo-
dnjem Lancovem na cesti 
Bodešče–Lancovo in na Go-
renjski cesti v Radovljici pred 
stavbo Upravne enote pa sta 
bili umeščeni grbini za umir-
janje hitrosti vozil.

Aktivnosti šol
Tudi nekatere osnovne šole 
in vrtci so že najavili svoje 
letošnje dejavnosti, s kateri-
mi se pridružujejo prizade-
vanjem za ozaveščanje o 
trajnostni mobilnosti z raz-
ličnimi dejavnostmi.
Pešbus, s katerim se učenci 
v šolo odpravijo peš v orga-
niziranih skupinah, bodo v 
Evropskem tednu mobilno-
sti organizirali v Osnovni 
šoli F. S. Finžgarja Lesce in 
Osnovni šoli Staneta Žagar-
ja Lipnica. Slednja bo Peš-
bus organizirala od 18. do 
22. septembra na relacijah 
Kamna Gorica–matična šola 
in od kulturnega doma v 

Podnartu do podružnične 
šole na Ovsišah. Na dan brez 
avtomobila, 22. septembra, 
pa bodo pešprihod v šolo or-
ganizirali iz vseh krajev: 
Kamne Gorice, Krope, 
Dobrav, Brezovice, Zaloš, 
Podnarta, Ovsiš, Češnjice in 
Poljšice. Poleg tega bodo or-
ganizirali zbiralno akcijo 
starih še delujočih aparatov, 

v sodelovanju z ekipo pro-
jekta Life Spodbujamo e-kro-
žno pa bodo učenci zadnje 
triade pred šolo obiskali oza-
veščevalno vozilo E-transfor-
mer 2.0 in se med drugim 
seznanili s pomenom kro-
žnega gospodarstva.
V Lescah je Pešbus predvi-
den od 11. do 22. septembra 
za učence od drugega do pe-
tega razreda – lani jih je so-
delovalo okrog štirideset –, in 
sicer na treh poteh: iz Hraš, 
iz smeri »Moskve« in iz sme-

ri Tulipana. Kot v prejšnjih 
letih bodo otroke spremljali 
lokalni prostovoljci.

Pestro tudi v vrtcih
V vseh enotah radovljiškega 
vrtca bo program pester. 
Pripravljajo pogovore o one-
snaževanju in vplivu prome-
ta na okolje, sprehode in iz-
lete v okolico vrtcev, 

seznanjanje z varnostjo v 
prometu, prometno igro Se-
mafor, pravljico Beli zajček v 
povezavi s skrbjo za čisto 
okolje, vožnjo s skiroji, trici-
kli in poganjalčki na poligo-
nih, prepevanje, ustvarjanje 
in branje knjig na temo traj-
nostna mobilnost  ... Starše 
in otroke pa tudi zaposlene 
bodo spodbujali, da v vrtec 
prihajajo peš, s kolesom, 
skirojem ali z javnim prevo-
zom, in način prihoda otrok 
v vrtec tudi beležili.

Evropski teden 
mobilnostiPrijave škod v gozdovih po vzoru prijav škod  

v kmetijstvu niso potrebne, opozarjajo na 
radovljiški krajevni enoti Zavoda za gozdove 
Slovenije.

Prijave škod  
v gozdovih

K aktivni mobilnosti prispeva tudi urejena in varna prometna infrastruktura za kolesarje 
in pešce. / Foto: Gorazd Kavčič
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Lastniki gozdov niso upravičeni do povrnitve 
nastale škode v gozdovih, so pa upravičeni do 
sofinanciranja stroškov obnove poškodovanih 
gozdov.

DAN SLOVENSKEGA ŠPORTA  
V OBČINI RADOVLJICA
Športna zveza Bled, Bohinj, Gorje v sodelovanju z Občino Ra-
dovljica v petek, 22. septembra 2023, na dan pred Slovenskim 
dnevom športa ponovno organizira prireditev, na kateri se 
bodo predstavili športni klubi in društva, ki delujejo na obmo-
čju občine Radovljica. Prireditev bo že tradicionalno potekala 
v novem in starem delu Športnega parka Radovljica in na ko-
pališču Radovljica od 16. do 19. ure. Za popestritev dogajanja 
bodo klubi oz. društva pripravili izzive za udeležence, dogaja-
nje pa bo povezoval DJ in moderator. Ta dan je posvečen slo-
venskemu športu in promociji športa, spodbuja vrednote biti 
telesno aktiven, uživati življenje in skrbeti za dobro počutje.

Dogodek je namenjen vsem, ki se želijo gibati ter svoje vese-
lje in energijo deliti z drugimi. 
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Različne oblike aktivne mobilnosti (na primer 
hoja ali kolesarjenje), uporaba javnega prevoza, 
kot tudi sopotništvo in souporaba avtomobila 
pomenijo nižje stroške za posameznika, 
povzročajo pa tudi manj okoljske škode in 
prinašajo manj negativnih učinkov na zdravje.

v sklopu obnove kopališča so preverjali stanje dreves pred 
vhodom v bazenski kompleks. tista, ki so znotraj manjšega 
rondoja neposredno pri vhodu, so zdrava, kostanji na 
peščenem parkirišču pa manj. / Foto: Gorazd Kavčič
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Prizidek je postavljen na se-
verovzhodni strani obstoje-
čega vrtca v dveh etažah s 
skupno površino približno 
1250 kvadratnih metrov. V 
njem bodo športna igralni-
ca z osrednjim prostorom, 

tri igralnice, igralnica ra-
zvojnega oddelka in prostor 
za dodatne dejavnosti ter ra-
zvojna ambulanta s petimi 
terapevtskimi prostori, am-
bulanto s sestrskim prosto-
rom in spremljajočimi pro-
stori, kot so čakalnica in 
sanitarije.

»Občina se je za naložbo 
odločila, ker se radovljiški 
vrtci srečujejo s prostorsko 
stisko – glede na trenutne 
potrebe po varstvu otrok bi 
potrebovali dva dodatna od-
delka, vrtec v Radovljici pa 
tudi nima športne igralni-
ce,« so ob začetku gradnje 

pojasnili na občinski upra-
vi. V novem prizidku bo, 
kot rečeno, tudi prostor za 
razvojni oddelek. V rado-
vljiških vrtcih takšnega od-
delka še ni – otroci s težji-
mi in težkimi motnjami v 
razvoju so vključeni v re-
dne oddelke oziroma v ra-

zvojne oddelke v Kranju ali 
na Jesenicah.
Sredstva za 2,5-milijonsko 
naložbo v prizidek vrtca z ra-
zvojno ambulanto bodo pri-
spevali Občina Radovljica, 
Osnovno zdravstvo Gorenj-
ske, Ministrstvo za vzgojo in 
izobraževanje ter Ministr-
stvo za zdravje. Ministrstvo 
za vzgojo in izobraževanje 
bo v skoraj milijonskem 
znesku sofinanciralo grad-
njo prizidka, Osnovno zdra-
vstvo Gorenjske bo za ra-
zvojno ambulanto namenilo 
približno 112 tisoč evrov in 
financiralo nakup njene 
opreme. Za opremo bo 41 ti-
soč evrov prispevalo tudi Mi-
nistrstvo za zdravje, ki bo 
poleg tega sofinanciralo 
gradnjo z 289 tisoč evri.
Vzporedno z gradnjo prizid-
ka je v teku tudi prva faza 
dozidave kuhinje vrtca.

Marjana Ahačič

Gradnja prizidka k vrtcu v Radovljici za zdaj poteka po načrtih, kar pomeni, 
da bo projekt predvidoma zaključen do prihodnje jeseni.

Gradnja prizidka  
k vrtcu po načrtih

V Radovljici gradijo prizidek k vrtcu, gradnja 
za zdaj teče po načrtih. Odprtje bo predvidoma 
čez leto dni, pred začetkom prihodnjega 
šolskega leta.

Gradnja prizidka k radovljiškemu vrtcu za zadaj teče po načrtih, zaključena naj bi bila 
v enem letu. / Foto: Gorazd Kavčič

V času od sredine julija do 
začetka avgusta so nas z izje-
mno intenzivnostjo prizade-
la močna neurja, dolgotrajni 
nalivi, močan veter, toča in 
hudourniki. Občina je na 
podlagi sklepa Ministrstva 
za obrambo, Uprave RS za 

zaščito in reševanje, do 
vključno petka, 1. sep-
tembra, zbirala vloge oško-
dovancev, ki so utrpeli škodo 
na stvareh zaradi posledic 
močnih neurij.
V skladu z odločitvijo vlade 
so bila določena tudi poseb-
na sredstva za sofinancira-
nje nabave najnujnejših 

sredstev ter za izvedbo naj-
nujnejših sanacijskih del na 
stanovanjskih objektih, ki so 
bili v tem obdobju prizadeti. 
Država je sredstva razdelila 
med humanitarne organiza-
cije, na katere so lahko oško-
dovanci do 28. avgusta od-

dali vloge za pomoč, to so 
bile lokalne izpostave Kari-
tasa, Rdečega križa in EHO 
Podpornice, vloge so spreje-
male tudi občine. Vsak po-
samezni upravičenec bo 
prejel pomoč na podlagi 
sklepa ene od omenjenih or-

ganizacij, pri čemer se upo-
števajo tudi že prejeta 
sredstva iz naslova dobro-
delnih organizacij, so pojas-
nili na občinski upravi.

Pomoč družinam 
iz Begunj
Sicer pa so v radovljiškem 
območnem združenju Rde-
čega križa Slovenije odprli 
tri račune za zbiranje de-
narnih sredstev za pomoč 
prizadetim v poplavah v 
vasi Begunje.
»Člani dveh družin so se 
strinjali, da akcijo zbiranja 
sredstev javno objavimo in 
pozovemo občane občine 
Radovljica k denarni pomoči 
za obnovo domov,« so pojas-
nili na Rdečem križu.
To so družina Gradišar-De-
beljak in gospa Ljudmila 
Bizjak. Donirana sredstva se 
zbirajo na računu RKS-OZ 
Radovljica, številka SI56 
070000000487321, ločeno 
za družino Gradišar-Debe-
ljak na sklic 00 29035 in na-
men poplave Gradišar-Debe-
ljak, za gospo Bizjak pa na 

sklic 00 29036 in namen 
poplave Bizjak.
Donacije za radovljiški Rde-
či križ so zbirali tudi na kon-
certu ob 30-letnici delovanja 
Vokalne skupine plamen iz 
Kanade, ki jo vodi Marija 
Ahačič Pollak. Nastopajoči 
na koncertu v Radovljiški 
graščini so zbrane prosto-
voljne prispevke, kar 725 
evrov, namenili družinam iz 
Begunj, ki so jih prizadele 
poplave.

Občina računa na pomoč 
države
Občina pri obnovi po ujmi ra-
čuna tudi na pomoč države.
»Zadovoljen sem, da vlada 
kaže resno namero, da poleg 
interventnih pripravi tudi 
sistemske ukrepe, da bi v 
prihodnje v čim večji meri 
preprečili tako hude posledi-
ce vodne ujme,« je povedal 
župan Ciril Globočnik.
»Želim, da bi ministrstvo za 
naravne vire in prostor v so-
delovanju z občino pripravi-
lo projektno dokumentacijo, 
ki bi vključevala tako uredi-

tev vodotokov kot poplavnih 
območij, in zagotovilo tudi 
sredstva za vzdrževanje teh 
površin. Sicer pa verjamem, 
da bo država poskrbela za 
sanacijo vodotokov in 
poplavnih območij in povr-
nila del škode oškodovan-
cem, občinam pa interven-
cijske stroške. Veliko dela 
nas čaka tudi pri sanaciji 
poškodovane cestne in ko-
munalne infrastrukture. Ob 
tem pa se zavedam, da mo-
ramo biti solidarni z najhuje 
prizadetimi območji in temu 
ustrezno prilagoditi svoja 
pričakovanja,« je dodal.
Poudaril je še, da močno 
ceni tudi napore za sanacijo 
objektov kulturne dediščine. 
»Iskreno se zahvaljujem za 
akcijo Restavratorskega cen-
tra in ZVKDS, v okviru kate-
re so na dan solidarnosti 
prostovoljci, tudi Zveza bor-
cev Radovljica, urejali spo-
minski kompleks gradu Ka-
tzenstein v Begunjah ter z 
grobišča talcev in kostanje-
vega drevoreda odstranili 
naplavine.«

Tudi v občinah, kjer ni bilo večje škode na stanovanjskih objektih, opozarjajo na večmilijonsko škodo, ki so jo poplave povzročile na infrastrukturi.

Sanacija škode po vodni ujmi
Marjana Ahačič

Največ škode je vodna ujma povzročila v Begunjah. / Foto: 

Marjana Ahačič

Na praznik velikega šmarna 
ali Marijinega vnebovzetja je 
bilo v cerkvah svečano, še po-
sebno v tistih, ki so posveče-
ne Marijinemu vnebovzetju 
in so bile ali so še danes ro-
marska središča. Med vsemi 
cerkvami na Slovenskem jih 
je največ posvečenih Mariji.
Največ romarjev je prišlo na 
Brezje. Direktorica Romar-
skega urada dr. Andreja Er-
žen Firšt je povedala, da je 
prišlo dopoldne v Marijino 
narodno svetišče več kot 
4500 romarjev, v celem dne-
vu pa okrog deset tisoč.
Osrednjo praznično mašo je 
daroval ljubljanski nadškof 
metropolit msgr. Stanislav 
Zore. Uvodoma je dejal, da 
imamo veliko razlogov za 
veselje ob tem prazniku Ma-
rijinega vnebovzetja, ki ga je 
kot versko resnico 1. novem-
bra leta 1950 razglasil papež 
Pij XII. Ta praznik močno 
potrebujemo ravno v času, 
ki ga živimo, je dejal.
»Potrebujemo ga zaradi 
stisk, ki smo jih doživljali v 
zadnjih dneh in jih mnogi 
še vedno doživljajo. Ko se je 
zdelo, da je v naravi zmaj 
ušel z verige in je grozilo, da 
bo požrl vse, kar je našel na 
poti. Koliko klicev se je v teh 
dneh in nočeh dvignilo k 

nebu, koliko prošenj je slišal 
Bog. Pa tudi kletev in besed 
obupa,« je povedal nadškof 
in se spomnil tistih, ki so v 
ujmi izgubili življenje …
»Današnji praznik potrebuje-
mo, ker doživljamo, da se je 
nad človeštvom razdivjalo ne-
urje, ki grozi, da bo pod seboj 
poteptalo temeljne vrednote 
človečnosti. Človeški pogled 
se je nevarno zožil. Bolj ali 
manj vidi tisto, kar mu koris-
ti in ga potrjuje v ošabnih 
mislih njegovega srca … Svo-
ja sebična merila zavija v lepe 
in zveneče besede osebne av-
tonomije, pravice do razpola-
ganja s seboj in s svojim tele-
som in nazadnje še pravice 
do končanja svojega življe-
nja, da bi s tem končal trplje-
nje, ki ga težko ali pa ga ne 

mre več prenašati. Pa vendar 
je takšno razmišljanje, kaj 
šele takšno ravnanje nečlo-
veško, predcivilizacijsko in 
nekrščansko,« je dejal lju-
bljanski nadškof Zore in po-
udaril, da je še težje od teles-
nega trpljenja zaradi 
neozdravljive bolezni, trplje-
nje duše, ko starejše neznos-
no boli občutek odvečnosti.
Na praznik Marijinega vne-
bovzetja je bila množičnejša 
tradicionalna šmarenska 
svečanost tudi v Lescah, kjer 
je maševal upokojeni beog-
rajski nadškof dr. Stanislav 
Hočevar.
Na Brezje pa je v nedeljo 
prišlo tudi okrog dvesto Ro-
mov, ki so v procesiji z Mari-
jino sliko krenili po Parku 
miru.

Osrednjo praznično mašo je daroval ljubljanski nadškof metropolit msgr. 
Stanislav Zore, ki je med drugim poudaril, da ta praznik močno 
potrebujemo ravno v času, ki ga živimo.

Praznično ob velikem 
šmarnu na Brezjah

Jože Košnjek

»Ob tem pa se 
zavedam, da moramo 
biti solidarni z najhuje 
prizadetimi območji in 
temu ustrezno 
prilagoditi svoja 
pričakovanja.«

Slovesna sveta maša ob prazniku Marijinega vnebovzetja 
na Brezjah / Foto: Primož Pičulin
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Anja Ussai je diplomirala na 
pravni fakulteti in kot prav-
nica tudi delala, najprej na 
zavodu za šolstvo, nato na 
računskem sodišču, kasneje 
pa opravila še pripravništvo 
na rednem sodišču. Profesi-
onalna pot jo je nato vodila 
na Šolo za ravnatelje, kjer je 
opravljala svetovanja, in se 
potem, ko si je že ustvarila 
svojo družino, odločila za 
čisto drugačen poklic, poklic 
vzgojiteljice. »Kot da se ni-
sem počutila dovolj ko-
ristno,« svoje pretekle zapo-
slitve in odločitev, da tako 
korenito spremeni karierno 
pot, pojasnjuje zdaj, ko je po 
osmih letih dela vzgojiteljice 
prevzela vodenje Vrtca Ra-
dovljica – ustanove z osmi-
mi enotami, 160 zaposleni-
mi in skoraj osemsto malčki.

Ste se takrat, ko ste najprej 
kot pomočnica vzgojiteljice 
in nato vzgojiteljica stopili v 
igralnico, končno počutili 
na pravem mestu in v pra-
vem poklicu?
Da, takrat sem vedela, da je 
to tisto, kar sem iskala. Otro-
ci me od vedno fascinirajo. 
Njihov način razmišljanja, 
učenja, to, koliko se od njih 
lahko naučimo odrasli ... No, 
po skoraj desetletju dela z 
najmlajšimi se mi je pa zaz-
delo, da mi morda spet 
manjka kakšen izziv, zato 
sem se odločila, da se preiz-
kusim tudi kot ravnateljica. 
Morda je to vloga, v kateri 
lahko pri delu potegnem 
najboljše iz obeh svetov. Na 
računskem sodišču sem na 
primer sodelovala pri revizi-
jah javnih zavodov, na zavo-
du za šolstvo sem delala na 
oddelku za usmerjanje otrok 
s posebnimi potrebami, šola 
za ravnatelje mi je dala izku-
šnje na področju delovno
-pravne zakonodaje na po-
dročju šolstva  ... po drugi 
strani sem delala kot pomoč-
nica vzgojiteljice in vzgojite-
ljica, v sedmih enotah Vrtca 
Radovljica, samo v zadnji 
Čebelici ne, tako da si mis-
lim, da imam kar nekaj 
znanj in izkušenj, ki mi lah-
ko koristijo tudi pri opravlja-
nju funkcije ravnateljice.

Kateri so glavni cilji, ki ste si 
jih zastavili za petletni man-
dat?
Naprej bi rada poudarila 
svoje prepričanje, da pri nas 
zares dobro delamo z otroki. 
So pa, tako kot povsod, mo-
goče tudi izboljšave. Tako 
želim več pozornosti posve-
čati komunikaciji, tudi zato, 
da se bomo lahko začeli po-
govarjati še o manj prijetnih 
stvareh, o napakah, ki so del 
vsakega delovnega procesa, 
iz njih pa se lahko veliko na-
učimo, na primer ...

Pomembno je tudi povezo-
vanje: v naši ustanovi je za-
poslenih okoli devetdeset 
vzgojiteljic in pomočnic 
vzgojiteljic. Imajo ogromno 
različnih znanj, ki prepogos-
to ostajajo znotraj enot, celo 
znotraj posamezne skupine. 
Škoda je, da tega ne bi delili 
med seboj. Rada bi, da se 
odpremo tudi na način, da 
se povezujemo z drugimi 
ustanovami – vrtci, šolami 
in podobno.

V Radovljici imamo poleg 
javnega še dva zasebna vrt-
ca, waldorfskega in enega, 
ki deluje po metodi montes-
sori. Vas zanimajo tudi nji-
hovi pristopi?
To, da sta v okolju tudi dva 
takšna vrtca, se mi zdi dob-
ro. Po eni strani imajo starši 
tako možnost, da izberejo 
tisto, za kar menijo, da je za 
njihovega otroka najbolje, 
po drugi strani pa ima vsak 
koncept sam po sebi določe-
ne prednost; vzgojitelji tudi 
te metode in pristope delo-
ma spoznamo že med izo-
braževanjem, tako da ima-
mo možnost, da jih 
uporabljamo. To je pravza-
prav (še) ena od prednosti 
javnega vrtca: strokovni de-
lavci smo široko izobraženi 
in pri svojem delu lahko 
smiselno vključujemo naj-
boljše iz različnih metod in 
konceptov.

Iz šol zadnja leta prihaja ve-
liko pritožb nezadovoljnih 
učiteljev, ki pravijo, da so 
učenci vse bolj težavni, star-
ši pa da preveč posegajo v 
delo učiteljev. Je v vrtcih 
takšnega nezadovoljstva 
manj?
Verjamem, da je velika veči-
na staršev otrok, ki hodijo v 
vrtec, super. In verjamem 
tudi, da je enako v šolah. Res 

pa je, da se določen delež 
staršev bolj vključuje v smis-
lu, da povedo, da jim določe-
ne stvari morda niso všeč, 
imajo drugačna pričakovanja 
in drugačne poglede. So zah-
tevni, a po drugi strani prav 
zato tudi dobrodošli, ker nam 
mogoče na določeno situaci-
jo predstavijo pogled s popol-
noma drugačne perspektive, 
kot jo vidimo mi.
Po mojih izkušnjah se tudi 
v takšnih primerih največ-
krat zatakne v komunikaci-
ji. Način, kako nekdo pove, 
da mu nekaj ni všeč, način, 
kako drugi kritiko sprejme, 
sta lahko težava. Prepričana 
sem, da je ključ v tem, da se 
naučimo najprej drug dru-
gega dobro poslušati, da o 
slišanem razmišljamo in 
potem na primeren način 
povemo svoje mnenje, tudi 
ko je to negativno, pa da se-
veda potem skupaj iščemo 
rešitve.
Sicer pa je v vrtcu lažje kot v 
šoli, te imajo minimalne 
standarde, ki jih morajo do-
segati, vrtci pa imamo znot-
raj kurikuluma več svobode 
in se z delom lažje prilagaja-
mo skupini. Če imamo na 
primer težave že s tem, da ot-
roci ne znajo sedeti za mizo, 
se bomo pač naučili tudi tega 
oziroma startali pri osnovah 
in potem nadgrajevali.

Pa drži, da so otroci danes 
bolj zahtevni kot včasih?
Drži, da so drugačni. Nava-
jeni so, da se več ukvarjamo 
z njimi, da so oni tisti, okoli 
katerih se marsikaj vrti  ... 
tako smo jih naučili in tako 
pač je, v vrtcu moramo to 
sprejeti in delati v dobro 
vseh. In če se vrnem k prejš-
njemu vprašanju: ja, imamo 
tudi nezadovoljne vzgojite-
lje, pogovarjamo se o stanju 
in velikokrat kdo potoži, da 

je v tem smislu težko. Am-
pak ponavljam: če se bomo o 
tem pogovarjali, bo za vse 
lažje. Povedati moramo zna-
ti tudi to, da se česa v vrtcu 
ne da, da se čisto po človeško 
zgodijo stvari, ki komu niso 
všeč. Na primer: pri nas je 
lahko težava že v tem, če do-
ločen otrok na sprehodu 
nosi kapo ali ne. Starši so 
različni – nekateri so zelo ob-
čutljivi za te stvari, drugim je 
vseeno. In tudi vzgojiteljice 
smo samo ljudje – nekatere 
hitro zebe, drugim je stalno 
vroče in se za to, kdaj bodo 
otrokom za na sprehod ob-
lekle kape, različno odločajo. 
Za vsakega od otrok na-
tančno vedeti, kakšna so v 
tem smislu pričakovanja 
staršev, je pa tudi težko. No, 
večina staršev takšne dileme, 
ko jih primerno razložimo, 
tudi razume.

Lahko rečeva, da so v Rado-
vljici vrtci načeloma v dob-
rem stanju in na visokem 
nivoju?
Trudimo se, čepav je tudi te-
žav kar precej: vrtec v Rado-
vljici sicer pravkar dobiva so-
doben prizidek in kuhinjo, 
ampak tudi stari del bo v 
kratkem potreben temeljite 
prenove, saj se vanj, razen 
energetske obnove, resno ni 
vlagalo že kar nekaj časa. Po-
dobno bodo izboljšave pot-
rebne v starem delu vrtca v 
Lescah. Na Posavcu je težava 
lokacija, saj nam v stavbo 
stalno vdira voda, prostori 
na Brezjah v osnovi niso bili 
grajeni namensko za vrtec, 
zato so težave z dostopom za 
najmlajše otroke. Kamna 
Gorica je bila nedavno pre-
novljena, v Begunjah in Kro-
pi načeloma ni večjih težav 
in prostori enote Čebelica v 
stavbi zraven nekdanje knji-
žnice v Radovljici so prav 
prijetni.

Je pa dobro, da je v občini 
več enot? Z organizacijske-
ga vidika je najbrž zahtevno 
in finančno manj ugodno, 
ampak za starše in otroke 
verjetno dobro?
Točno tako. Super je, da ot-
roci lahko ostajajo v doma-
čem okolju. Z vidika financ 
pa to zagotovo prispeva k 
višjim cenam vrtca.

Ste si, ko ste prevzeli petle-
tni mandat, izbrali svojo na-
jožjo ekipo sodelavk?
Sem. Še naprej delam z isti-
ma pomočnicama ravnatelji-
ce, ki sta bili na tem mestu 
prej, to sta Maruša Praprot-
nik in Andreja Peternel. Obe 
imata veliko izkušenj; v sko-
raj dveh mandatih, kar sta 
na tem mestu, sta vrtec res 
dobro spoznali tudi z organi-
zacijskega vidika in opravili 
ogromno dela pri vodenju 
ustanove. Škoda bi bilo, da 

bi ta bazen znanja zanema-
rila in startala s popolnoma 
novo ekipo, s postavljanjem 
stvari na novo bi le izgublja-
li dragoceni čas.

Prvega septembra se je 
tudi v vrtcih začelo novo 
šolsko leto. Ali število ot-
rok ostaja podobno kot v 
preteklih letih?
Da. Prostora je za malo 
manj kot 800 otrok, oddel-
kov je v vseh enotah skupaj 
44, kar je en oddelek več kot 
lani v septembru. Ker je še 
nekaj otrok, ki čakajo, da iz-
polnijo starostni pogoj za 
vpis, pričakujemo, da bomo 
med šolskim letom morda 
odprli še kakšen oddelek.

Tako kot prvi šolski dan je 
za otroke in starše tudi vstop 
v vrtec pomembna pre-
lomnica. Kaj poveste star-
šem, ki septembra prvič 
vstopajo v vrtec?
Sem mama in zato jih zelo 
razumem. Še kako dobro se 
spomnim, kako je bilo, ko 
sem v vrtec prvič peljala svo-
je otroke, zato vem, da jih 
skrbi, če jim bo tu dobro. 
Ampak otroci se vrtca nava-
dijo. Načeloma se imajo 
dobro, res da morda ne čisto 
vsak dan, ampak to je življe-
nje. V vrtcu se dogajajo su-
per stvari, celo prve ljubezni, 
pa tudi prve zavrnitve in 
omejitve. Včasih morajo na 
kaj počakati, stvari ne gredo 
zmeraj tako, kot si jih otroci 
zamislijo ... Vrtec jim omo-
goča pisano paleto vseh iz-
kušenj, ki jih bodo kasneje v 
življenju potrebovali.
Če starše skrbi, pa naj se 
obrnejo na vzgojiteljice, z 
njimi naj se pogovorijo o po-
sebnostih svojega otroka. Če 
ne bo šlo, lahko pridejo tudi 
do mene, pa bomo skupaj 
reševali – ne težave, ampak 
izzive, kot rečemo danes.
Na splošno pa začetne teža-
ve vedno minejo. Vrtec je 
načeloma za otroke zabavna 
zgodba, kjer se družijo s svo-
jimi prijatelji in učijo stvari 
za nadaljnje življenje. Mi 
bomo zanje dobro poskrbeli, 
to naj staršev nikar ne skrbi.

Uprava Vrtca Radovljica je 
že nekaj let na drugi lokaci-
ji kot radovljiška enota, ste 
v središču mesta za avtobu-
sno postajo. Vas to moti, 
boste pogrešali stik z otro-
ki, ki ste ga imeli kot vzgo-
jiteljica?
Zelo si želim, da bi bila čim 
več v enotah, v vseh, ne le v 
radovljiški. Tudi zato, ker se 
zavedam, da so bistvo vrtca 
otroci in zaposleni, ki delajo 
z njimi. In ja, priznam, dru-
ženje z otroki mi bo manjka-
lo, seveda. Upam, da bom 
vendarle našla priložnost, da 
nekaj časa preživim tudi z 
njimi.

Ob začetku šolskega leta smo se tokrat pogovarjali z ravnateljico vrtca. Vodenje ustanove, v okviru katere deluje kar osem enot 
vrtca po različnih krajih radovljiške občine, je poleti prevzela Radovljičanka Anja Ussai. Po izobrazbi pravnica in tudi vzgojiteljica 
pri svojem delu poudarja pomen dobre komunikacije.

Otroci so danes drugačni

Marjana Ahačič

Anja Ussai / Foto: Gorazd Kavčič

Ljubitelji zborovskega petja, 
prijatelji in sorodniki, tudi iz 
oddaljenih krajev Slovenije, 
smo 23. avgusta napolnili Ba-
ročno dvorano Radovljiške 
graščine in z velikim aplavzom 
pozdravili pevke vokalne sku-
pine Plamen iz Toronta in 
njihovo zborovodkinjo Marijo 
Ahačič Pollak.
Vokalno skupino sestavljajo 
pevke, rojene v Kanadi, ki so 
potomke slovenskih priseljen-
cev. V njihovih družinah živi 
slovenska beseda, ki tako pre-
haja na naslednje generacije.
Pevke so nam z izjemnimi 
glasovi, izbranim programom 
in obvladanjem slovenskih be-
sedil skupaj z zborovodkinjo 
in gosti, mladimi umetniki, 
pripravile ganljiv, nepozaben 
kulturni večer.
Celoten koncertni spored so 
pevke predstavile na pamet, 
brez not.
Z navdušenim, večkratnim 
aplavzom smo se poslušalci 
vsem nastopajočim iskreno 
zahvalili in bili dodatno na-
grajeni.
Z gostovanji po Sloveniji so se 
pevke na izjemen način poklo-
nile lepotam domovine svojih 
prednikov.
Velik poklon in zahvala gospe 
Mariji Ahačič Pollak za več 
kot 30-letno vodenje vokalne 
skupine Plamen, za povezova-
nje naših rojakov v Kanadi in 
ohranjanje vezi z domovino.

Milica Đukić

Odziv na prispevek g. Men-
cingerja v zadnjih Deželnih 
novicah

Z nejevero in presenečenjem 
sem prebral prispevek g. Men-
cingerja, v katerem poziva na 
»prepoved vseh nočnih dogod-
kov, koncertov in zabav vseh 
vrst«.
Tudi sam nisem več v letih, 
ki bi jim lahko rekel mladost, 
a se s predlogom avtorja ni-
kakor ne strinjam. Mladi se 
zabavajo, mladi hodijo na 
koncerte, v nočne bare, mladi 
se srečujejo tudi s sovrstniki 
iz drugih krajev Evrope in 
tudi sveta. Zakaj jim tega ne 
bi omogočili v domačem kra-
ju? Občina bi morala to celo 
podpirati, ne pa onemogoča-
ti. V zdravi družbi generaci-
je sodelujejo, ne pa druga 
drugi življenje otežujejo. Ni 
se nam treba bati, da bo Ra-
dovljica postala Dubrovnik. 
Pa ne samo zato, ker križar-
ke zaradi razumljivih razlo-
gov ne morejo pripluti do 
nas, ampak, to si že moramo 
priznati, ker je Radovljica 
kljub svoji prijetnosti svetov-
no dokaj neznana. In tako 
bo tudi ostalo.

Klemen Pogačnik

Dva obraza 
turizma

Koncert vokalne 
skupine Plamen 
iz Toronta
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Prva prireditev v sklopu pra-
znovanj krajevnega praznika 
je bila že v soboto, 19. avgu-
sta, ko so na Posavcu pripra-
vili otroško matinejo in no-
gometno tekmo, na kateri so 
se pomerili »debeli in suhi«. 
V četrtek, 24. avgusta, pozno 
popoldan je bila v Otočah ga-
silska društvena vaja, v pe-
tek, 25. avgusta, pa v Domu 
Športnega društva (ŠD) 
Ljubno osrednja proslava ob 
krajevnem prazniku.
V nedeljo so pred domom 
ŠD Ljubno pripravili še va-
ške igre in z njimi strnili le-
tošnji krajevni praznik, ki ga 
praznujejo v spomin na dan, 
ko so 24. avgusta leta 1941 
Nemci v Ljubnem ustrelili 
pet domačinov.
Na proslavi so nastopili 
učenci podružnične šole 
Ljubno ter harmonikarja 
Matija Gros in Luka Mozetič

Predstavil dosežke 
letošnjega leta
Predsednik sveta krajevne 
skupnosti Dejan Šparakl je v 
nagovoru krajanov povzel 
večje projekte letošnjega 
leta, ki jih je krajevna skup-
nost izpeljala v sodelovanju 
z občino. »V pisarni Krajev-
ne skupnosti Ljubno so bila 

zamenjana okna, obnovljena 
je bila fasada, pri Bemostru 
je bila postavljena varovalna 
ograja. Na pokopališču v 
Ljubnem je bil urejen pros-
tor za posip pepela umrlih, 
nameščen je bil avtomatski 
sistem za namakanje tega 
prostora ter obnovljen križ. 
Na Praprošah so bile 
postavljene klopi za spreha-
jalce in kolesarje, ob nogo-
metnem igrišču je bila na-
meščena nova ograja in nove 

klopi za igralce. Nasuta je 
občinska pot okrog Lju-
benskega polja z obljubo Ko-
munale, da se dodatno nasu-
je in utrdi. Po vseh vaseh v 
krajevni skupnosti so bile 
tam, kjer se je pokazala pot-
reba, na novo postavljene 
oglasne deske, stare smo na-
domestili z novimi.«

Veliko načrtov za 
prihodnje
Predstavil je tudi načrtovane 
investicije za prihodnje leto. 
»Največja od njih je obnova 
dotrajanega opornega zidu 
na vrhu vasi pri Ambrožiču 
z razširitvijo cestišča na tem 
delu. Opravljen je bil ogled, 
oddana je vloga, v teku je 
pridobivanje potrebne doku-
mentacije. Nad parkiriščem 
pri cerkvi bo še letos zame-
njana dotrajana varovalna 
ograja. Na pokopališčih v 
Ljubnem in Otočah se bodo 
nadaljevala nujna vzdrževal-
na dela. Nasproti poslovilnih 
vežic v Otočah bodo posaje-
ne manjkajoče ciprese. V 
Otočah bo urejeno tudi od-
vodnjavanje meteorne vode 
– na Štularjevem travniku 
bo zgrajen jašek. Na obeh 
otroških igriščih, v Ljubnem 
in na Posavcu, bodo že do 

konca tega leta sanirana 
dotrajana igrala, dodana 
bodo tudi nova, modernejša. 
V letu 2024 pa želimo v 
športnem parku v Ljubnem 
zgraditi še igrišče za odboj-
ko na mivki,« je povedal 
predsednik.

Sanacija po vodni ujmi
Kot je še pojasnil, so v kra-
jevni skupnosti pričakovali, 
da bo Direkcija za vode Re-
publike Slovenije na Občino 
R a d o v l j i c a  p r e n e s l a 
lastništvo parcele ob Savi na 
Posavcu, kjer bi uredili špor-
tno igrišče, a je bila prošnja 
zavrnjena, zato bo treba 
iskati nove rešitve.
Se pa že ureja po vodni ujmi 
uničen odsek ceste Ljubno–
Praproše; v nadaljevanju bo 
treba preplastiti še nekatere 
dele cest proti Praprošam, 
kjer je treba urediti tudi od-
vajanje meteorne vode.
»Seveda ne gre brez težav. 
Počasi teče pridobivanje do-
voljenj in soglasij, kjer so ta 

potrebna. Že nekaj let eden 
od naših krajanov stalno 
pošilja zahteve za informa-
cije javnega značaja, kar taj-
ništvu krajevne skupnosti 
in občini povzroča veliko 
dodatnega, po našem mne-
nju nepotrebnega dela. Si-
cer pa smo zadovoljni, ker 

dobro sodelujemo z Občino 
Radovljica, z županom, z 
vsemi društvi v KS, s po-
družnično šolo v Ljubnem 
in z vrtcem na Posavcu. 
Upamo, da bo tako tudi 
vnaprej v zadovoljstvo vseh 
krajanov,« je svoj nagovor 
zaključil Šparakl.

Konec avgusta so v Ljubnem pripravili sklop prireditev ob prazniku krajevne skupnosti. Na osrednji slovesnosti so podelili priznanje, tokrat ga je prejelo 
Prostovoljno gasilsko društvo Ljubno, ki letos praznuje 120-letnico delovanja.

Praznik krajevne skupnosti Ljubno

Marjana Ahačič

Gasilska vaja v Otočah / Foto: KS Ljubno

Predsednik Sveta Krajevne skupnosti Ljubno s 
predsednikom PGD Ljubno Primožem Šolarjem, ki je 
prejelo priznanje ob 120-letnici delovanja. / Foto: KS Ljubno

Takole so se ekipe za nogometno tekmo »debeli – suhi« 
peljale iz Ljubnega na Posavec. / Foto: KS Ljubno

Radovljica
Zavod za izobraževanje odraslih

Znanje je vrednota,
je mo~,
je bogastvo,
ki je neprecenljivo in trajno.

Vsak je svoje šole kovač! 

Izberite si program, ki vam ustreza in si postavite nov cilj:

. EKONOMSKI TEHNIK

. LOGISTIČNI TEHNIK

. PREDŠOLSKA VZGOJA

. MATURITETNI TEČAJ

. BOLNIČAR – NEGOVALEC

. TRGOVEC – PRODAJALEC
Obiščete nas lahko na Kranjski cesti 2a v Radovljici.  
Vsako dopoldne med 9.00 in 12.00, popoldan pa v torek,  
sredo in četrtek med 16.00 in 17.30.

e-pošta: info@zavodradovljica.com
www.zavodradovljica.com
045 30 38 30

Zanimanje za gasilsko vajo ter predstavitev gasilskega 
orodja in hidranta je bilo zelo veliko. / Foto: KS Ljubno
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Dolgoletni svetnik z Liste Ci-
rila Globočnik Miro Pogačar 
živi v Studenčicah, je poro-
čen in oče dveh hčera. Pred 
petimi leti se je s 40 leti de-
lovne dobe upokojil; skoraj 
ves ta čas je opravljal delo sa-
mostojnega podjetnika na 
področju gradbeništva. Širši 
javnosti je najbolj znan kot 
gorski reševalec, aktiven že 
več kot štiri desetletja. Štiri 
leta je bil predsednik Gorske 
reševalne zveze Slovenije. 
Več desetletij je aktivno delal 
v Planinskem društvu Rado-
vljica in ga osem let tudi vo-
dil. Aktiven je v Športni zvezi 
Radovljica, Bled, Bohinj in 
Gorje, za svoje prostovoljno 
delo pa je prejel tudi več pri-
znanj občine, Planinske zve-
ze Slovenije in države.

Kakšne so vaše izkušnje v 
politiki in zakaj ste se odlo-
čili, da se boste potegovali za 
mesto v občinskem svetu?
Svoje politično udejstvova-
nje, če ga že moram tako 

imenovati, sem začel na pre-
lomu tisočletja kot predstav-
nik naše vasi v krajevni 
skupnosti Lesce, kjer sem 
bil aktiven deset let.
Leta 2010 me je k sodelova-
nju povabil takratni nestran-
karski kandidat za župana 
Občine Radovljica Ciril Glo-
bočnik. Pristopil sem k nje-
govi listi in od takrat nekate-
ri skupaj vztrajamo že četrto 
mandatno obdobje. V trenu-
tnem sklicu občinskega sve-
ta sem član odbora za ureja-
nje prostora in varstvo 
okolja, v preteklosti sem de-
loval tudi v odboru za kme-
tijstvo in odboru za gospo-
darstvo. Na podlagi izkušenj 
menim, da lahko kot svetnik 
odločam mnogo bolj avtono-
mno, če nisem član politič-
ne stranke.

Katere cilje boste v štirih le-
tih skušali uresničiti kot ob-
činski svetnik?
Za ta mandat pred očmi ni-
mam konkretnih ciljev ali 
projektov, saj posamezen 
svetnik nima velikega vpli-

va. Vsekakor bom podpiral 
vse predloge in cilje, ki 
bodo pomenili vsaj ohranja-
nje, če že ne izboljšanja že 
uveljavljenih standardov za 
občanke in občane na po-
dročju kakovosti življenja, 
sociale, zdravstva, infra-
strukture in varstva okolja. 
Pri tem ne bo pomembno, 
kdo jih bo predlagal.

Kateri je po vašem mnenju 
ta čas največji problem v ob-
čini?
Vsekakor dotrajana in pone-
kod povsem uničena cestna 
infrastruktura. Velik pro-
blem je tudi pridobivanje 
gradbene dokumentacije, ki 
je povezana s spremembo 
namembnosti zemljišč iz 
kmetijskih v zazidljiva, zlas-
ti po vaseh, pa čeprav gre tu 
za manjše površine.

Kaj je tisto, kar se vam zdi 
trenutno v občini dobro 
urejeno?
Menim, da smo v občini lah-
ko ponosni na urejenost 
mesta in okoliških vasi, kar 

se kaže predvsem s turistič-
nim obiskom. Seveda brez 
povezovanja in dobre promo-
cije takih rezultatov ne bi 
bilo. Dobro delujejo otroško 
varstvo, šolstvo, zdravstvo ko-
munala … Smo ena najbolj 
športno naravnanih gorenj-
skih občin, tako na tekmoval-
nem kot tudi rekreativnem 
področju. Ne smem prezreti 
tudi prostovoljnih organiza-
cij ter služb in njihovih srč-
nih prostovoljcev.

Kaj vam zaposluje prosti 
čas?
Upokojenci tako in tako ni-
mamo prostega časa. Pa 
vendar: rad potujem, še ved-
no grem rad v hribe, ki pa, 
priznam, postajajo vedno 
višji, rad delam na vrtu ... V 
zadnjem času pa mi izje-
mno bogatita življenje vnu-
kinja in vnuk.

Življenjsko vodilo?
Kjerkoli si zraven, bodi ma-
ksimalno aktiven. Vedno 
skušam narediti kaj dobrega 
za skupnost.

Miroslav Pogačar je že četrti mandat občinski svetnik na Listi Cirila Globočnika, javnosti pa znan predvsem kot dolgoletni gorski reševalec. Zaveda se, da 
kot posameznik nima velikega vpliva, zato podpira vse predloge in cilje, ki so v korist občanov na področju kakovosti življenja, sociale, zdravstva, 
infrastrukture in varstva okolja.

Podpira vse, kar je v dobro občanov

Marjana Ahačič

Leta 1962 rojeni Gregor Re-
mec, inženir varstva okolja 
in komunale, že skoraj tri-
deset let živi na Lancovem. 
Je poročen, oče treh otrok. 
Že peti mandat je predse-
dnik Sveta Krajevne skup-
nosti Lancovo.

Kakšne so vaše izkušnje v 
politiki in zakaj ste se od-
ločili, da se boste potego-
vali za mesto v občinskem 
svetu?
V politiki sem aktiven že 
vrsto let. Bil sem v več poli-
tičnih opcijah, Gibanje Svo-
boda pa za zdaj najbolj iz-
polnjuje moja prepričanja 
in usmeritve. Sem tudi 
predsednik Sveta Krajevne 
skupnosti Lancovo in kan-
didatura za svetnika v ob-
činskem svetu Občine Ra-
dovljica je neko naravno 
nadaljevanje delovanja v 
malce širšem lokalnem po-
litičnem okolju. Na ta način 
sem videl priložnost in 
možnost, da pomagam gra-
diti kakovostno, prijazno in 
uspešno lokalno okolje, v 
katero sem vpet že mnogo 
let. Delovanje v občinskem 
svetu mi omogoča podpira-
nje idej, ki prinašajo rast in 

napredek, istočasno pa lah-
ko s prenosom svojih idej in 
idej lokalnega prebivalstva 
zastopam njihove potrebe, 

vse za boljše življenje in po-
čutje ljudi, pa naj gre za za-
sebnike, gospodarstvo ali 
javno dobro.

Katere cilje boste v teh štirih 
letih skušali uresničiti?
Cilje kot občinski svetnik 
sem si postavil sam in seve-
da v sodelovanju s stranko 
Gibanje Svoboda, ki zasledu-
je potrebe ljudi in usmeritve 
blizu ljudem. Gre za skupno 
vizijo in delo, saj to edino 
prinaša rezultate. Vsi zastav-
ljeni cilji se nanašajo na ce-
loten mandat. Področja, na 
katera želim vplivati kot ob-
činski svetnik, so: urejanje 
prometne problematike 
(parkirna mesta in garažna 
hiša), obnova kolesarskih 
stez in izboljšave v železni-
škem prometu, zagon podje-
tništva in gospodarstva, po 
potrebi z javno-zasebnimi 
partnerstvi, promocija špor-
tnega in družinskega turiz-
ma, ekologija in skrb za oko-
lje, boljša infrastruktura in 
družbene dejavnosti, boljša 
povezava mesta s podeže-
ljem, ozaveščanje o zdravem 
načinu življenja in spodbu-
janje lokalne pridelave. Pa 
boljši dialog med občani in 
občinsko upravo ter državo, 
kakovostno izobraževanje in 
lepa starost.

Kateri je po vašem mnenju 
ta čas največji problem v 
občini?

Problemov, ki so v občini 
Radovljica najbolj očitni, 
ne jemljem kot težave, z 
njimi se soočam kot z izzi-
vi. Vsekakor je eden glav-
nih izzivov v občini lokalna 
prometna infrastruktura, 
ki nujno potrebuje obnovo 
ter posodobitev, prav tako 
lahko kot eno od bolj pere-
čih težav omenim še do-
končanje knjižnice v Rado-
vljici. Ne nazadnje pa 
lahko kot problem označi-
mo še trenutno stanje pri 
lokalni prehranski samo-
oskrbi. To področje je 
večplastno, saj gre za ra-
zvoj podeželja, ohranjanje 
mladih na kmetijah in ka-
kovostno lokalno hrano. 
Lahko pa rečem, da v obči-
ni na srečo resnično veli-
kih težav nimamo.

Kaj je tisto, kar je trenutno v 
občini dobro urejeno?
Kar nekaj je področji, ki so 
zelo dobro urejena ali pa je 
njihova ureditev že v teku. 
Eno od teh je pobuda »Zero 
Waste«, torej družba brez 
odpadkov, ki se preko sre-
dišča ponovne uporabe Šta-
cune Brvač že začenja in 
udejanja, prav tako pa se 
skozi isto pobudo močno 
razvija tudi socialno podje-

tništvo. Drugo dobro ureje-
no področje je področje 
športa, saj Radovljica raz-
polaga z odlično športno 
infrastrukturo, kar omogo-
ča kakovostno življenje in 
zdrav življenjski slog, prav 
tako pa ponuja priložnosti 
za organiziranje športnih 
prireditev. Še eno zelo dob-
ro urejeno področje je turi-
zem. V zadnjih letih ne-
nehno beležimo rast števila 
turistov, kar prinaša posre-
dne in neposredne učinke 
občini, lokalnemu prebival-
stvu in gospodarstvu. Po-
dobno uspešno je področje 
dela z mladimi, saj je na 
področju Radovljice zelo 
veliko možnosti za razvoj 
njihovih potencialov. Zad-
nje področje, ki bi ga pou-
daril, pa je stanovanjska 
politika, ki ponuja obilo 
možnosti tako mladim kot 
tudi novo priseljenim.

Kaj vam zapolnjuje prosti 
čas?
Ljubiteljsko se ukvarjam s 
kozjerejo. Veliko prostega 
časa porabim za urejanje 
domačega posestva. Imamo 
dva psa, s katerima se vsak 
dan sprehajam po prelepi 
okolici. To mi predstavlja 
res prijetno obveznost.

Dolgoletni predsednik Krajevne skupnosti Lancovo in občinski svetnik Gregor Remec raje kot probleme vidi izzive; enega glavnih v občini mu 
predstavlja prometna infrastruktura.

Izzivi so tudi priložnosti

Marjana Ahačič

Gregor Remec / Foto: Gorazd Kavčič

Miroslav Pogačar / Foto: Gorazd Kavčič
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V Domu dr. Janka Benedika 
se je s koncem poletja zak-
ljučil tudi osrednji del dva 
milijona evrov vredne pre-
nove dveh doslej še nepre-
novljenih oddelkov. Stano-
valci, ki so v času prenove 
bivali v nadomestnih pro-
storih, so se že vrnili v svoje 
prenovljene sobe, prav tako 
je končana prenova prosto-
rov za fizioterapijo in raču-
novodstvo.
Kot je z zadovoljstvom pove-
dal direktor doma Alen Gril, 
jih zdaj do zaključka investi-
cije, ki poteka v skladu s ča-
sovnimi in finančnimi okvi-
ri, ločita le še ureditev dela 
pritličja in menjava dveh 
dotrajanih domskih dvigal.
Skoraj petdeset stanovalcev 
doma je bilo tako zaradi ob-
sežnih gradbenih del letos 
spomladi in poleti po nekaj 
tednov nastanjenih v zača-
sne prostore.

Stkali so nova 
prijateljstva
»Seveda nas je vse skrbelo, 
kako bomo preživeli čas ob-

nove, a drugače kot s selitvi-
jo se temeljite prenove od-
delkov enostavno ni dalo 
izpeljati,« je povedala social-
na delavka Urška Jenko. A je 
pristavila, da je imelo biva-
nje v skupnih prostorih tudi 
nepričakovane dobre posle-
dice. »Začasno nastanitev 
smo skušali zares čim bolje 
organizirati in zadovoljni 
smo, da smo to obdobje pre-
živeli brez večjih pretresov. 
Kar nas je pravzaprav prijet-
no presenetilo, pa je dejstvo, 
koliko bolj povezani so v 
tem času skupnega bivanja 
postali stanovalci, ki so prej 
pogosto ostajali v svojih so-
bah. Morali so sobivati, a so 
se imeli ob tem tudi mož-
nost bolje spoznati in pove-
zati. Nekateri so se celo kar 
težko vrnili v svoje preno-
vljene sobe, tako tesne vezi 
so spletli z novimi sostano-
valci,« je povedala.

Tudi obnova kopalnic
Tako direktor Gril kot njego-
vi sodelavci so z novimi pro-
stori za stanovalce zelo zado-
voljni. Ne le s sobami, ki so 
popolnoma na novo opre-

mljene, in klimatiziranimi 
oddelki, ki predstavljajo pre-
cejšen dvig bivalnega stan-
darda. Tako za stanovalce 
kot za zaposlene je pomemb-
na tudi obnova kopalnic, v 
katerih zaposleni poskrbijo 
za nego težko pokretnih in 
nepokretnih. Te so zdaj brez 
nivojskih ovir in opremljene 

z dvigali, kar pomeni več 
udobja za stanovalce in manj 
fizičnih naporov za tiste, ki 
jih negujejo.

Pomagajo Psihiatrični 
bolnišnici Begunje
Do konca leta bo tako pred-
vidoma zaključen sklop 
večjih obnovitvenih del 

pred 45 leti zgrajenega 
doma za starejše občane. V 
kuhinji, ki je bila obnovlje-
na pred približno desetimi 
leti, pripravljajo obroke za 
vseh nekaj več kot dvesto 
stanovalcev in zaposlene, 
dodatnih okoli 120 kosil na 
dan pa razvozijo še zuna-
njim uporabnikom v okviru 

pomoči na domu in social-
nega servisa za občine Ra-
dovljica, Bled in Gorje. Ka-
pacitete, pravi direktor Alen 
Gril, za zdaj zadoščajo, a 
število uporabnikov te stori-
tve vsako leto za nekaj od-
stotkov naraste, tako da bo 
verjetno v prihodnje treba 
pristopiti k projektu pove-
čanja. Kljub temu jim za 
zdaj večinoma uspe vse 
nove potencialne uporabni-
ke v sistem vključiti sproti, 
tako da čakalnih vrst za to 
storitev trenutno ni.
Čakalnih vrst prav tako ni v 
Medgeneracijskem centru 
Vezenine na Bledu, kjer de-
luje dislocirana enota dnev-
nega varstva Doma dr. Janka 
Benedika in kjer trenutno 
skrbijo za 11 uporabnikov.
Dom ima tudi dovolj veliko 
pralnico, da so lahko v začet-
ku meseca priskočili na po-
moč v poplavah prizadeti 
Psihiatrični bolnišnici Be-
gunje; vse do konca leta bo 
namreč ekipa bolnišnice 
svoje delo opravljala na na-
domestni lokaciji in z nado-
mestno opremo Doma dr. 
Janka Benedika.

Marjana Ahačič

Obnova sob na dveh oddelkih je končana, do konca leta bodo stavbo opremili še z novimi 
dvigali za stanovalce.

V Domu dr. Janka Benedika se z zaključkom prenove sob na dveh doslej še neprenovljenih oddelkih končuje glavni del dvomilijonskega projekta prenove, 
ki ga bodo zaključili z menjavo obeh domskih dvigal in prenovo vstopne avle.

Prenova v Domu dr. Janka Benedika
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Dokumentarna razstava v 
tretjem nadstropju radovlji-
ške knjižnice nosi naslov po 
eni od Borovih pesmi – Šel 
je popotnik skozi atomski 
vek. Kot pravi avtor razstave 
mag. Jure Sinobad, je posve-
čena zapuščini pesnika, pi-
satelja, dramatika, prevajal-
ca, literarnega kritika in 
akademika Vladimirja Pavši-
ča - Mateja Bora. Rodil se je 
14. aprila v Grgarju pri Gori-
ci, umrl pa 29. septembra 
1993 v Radovljici, kjer je po 
drugi svetovni vojni živel in 
ustvarjal.
»Vladimir Pavšič - Matej bor 
je bil osebnost, ki je zazna-
movala dvajseto stoletje. Bil 
je edini od velike peterice slo-
venskih medvojnih pesnikov 
(Balantič, Bor, Hribovšek, 
Jarc, Kajuh), ki mu je bilo 
dano previhariti viharje dru-
ge svetovne vojne,« je v uvod 
k razstavi zapisal Sinobad.

»Janez Menart je zapisal, da 
so bile Borove partizanske 
pesmi v našo zgodovino vpi-
sale tako neizbrisno kot prvi 
tiskani verz slovenskih pun-
tarjev iz daljnega leta 1515: Le 
vkup, le vkup uboga gmajna! 
Muzikolog Franc Križnar 
ugotavlja, da je več kot 17 slo-
venskih skladateljev uglasbi-
lo več kot 28 Borovih pesmi.«

Razstava, ki jo je grafično 
oblikovala Tina Opalk 
Knavs, je na ogled do kon-
ca septembra. V petek, 29. 
septembra, pa bodo prav 
tako v knjižnici pripravili 
še predstavitev monografi-
je o gradivu iz zapuščine 
Mateja Bora, ki jo hranijo v 
knjižnični domoznanski 
zbirki.

Ob stodeseti obletnici rojstva in trideseti obletnici smrti pisatelja in 
prevajalca Mateja Bora je v Knjižnici Antona Tomaža Linharta Radovljica na 
ogled dokumentarna razstava z naslovom Šel je popotnik skozi atomski vek.

Marjana Ahačič

Sokrat je eden najbolj slavnih 
antičnih filozofov, posebnost 
njegove filozofije pa sloni na 
dialogih, ki jih je razpredal s 
takratnimi sogovorci na agori 

v Atenah. Ta metoda se je po-
kazala za zelo plodno. Ti ve-
čeri so zasnovani podobno 
kot simpoziji. Moderator 
Blaž Zupanc se je s tovrstni-
mi večeri srečal v Barceloni 
in jih organiziral v Ljubljani 
ter sedaj še pomaga pri iz-
vedbi v Radovljici. Moderator 
vidi poslanstvo v tem, da bi 
razumeli sebe, en drugega in 
svet ter posledično uspešno 
sodelovali in živeli v slogi.
Sokratski večeri so namenje-
ni diskusiji o poljubni tema-
tiki, ki se lahko dotika filozo-
fije, psihologije, religiologije, 
duhovnosti, politike, športa, 
umetnosti ali življenja na-
sploh. Problemski sklop se 
izbira na način predlaganja, 
pri tem sodelujeta modera-

torja in po želji tudi obisko-
valci. Tisto vprašanje, ki 
ima največ glasov, se izbere 
ter v nadaljevanju razvija in 
diskutira.

Do strpnosti in sloge le s 
spoštljivim dialogom
Čeprav ideja teh srečanj ni 
nova, vsekakor v ta prostor 
vnaša neko svežino, saj 
omogoča aktivno soustvarja-
nje prav vsakemu izmed 
udeležencev. Diskusije te-
meljijo na dialogu, spoštova-
nju in razumevanju. Vsako 
srečanje je enkratno, tako 
kot smo ljudje, ki skupaj z 

ostalimi zapadamo v dialo-
ge, replike, vprašanja. Na-
men srečanja je izmenjava 
mnenj,  vzpostavljanje 
spoštljivega dialoga v druž-
bi, razvijati strpnost ter se 
vaditi v kritičnem mišljenju.

»Bistveno je pretopiti različ-
na stališča v konstruktiven 
dialog, poleg tega pa udele-
ženci lahko nadgrajujejo fi-
lozofsko znanje ter na ta na-
čin ustvarijo koherentno 
družbo,« poudarja Blaž Zu-
panc. Dodaja še, da praktici-
ranje tovrstnih dogodkov 
lahko prispeva k populariza-
ciji filozofije na dolgi rok.

V ospredju kontekst in 
nujnost občanske 
znanosti
Način sokratskih večerov je 
del t. i. občanske znanosti, ki 
zagotavlja vključenost 
neprofesionalnih raziskoval-
cev v različne raziskave. Raz-
iskovalci tega področja se še 
niso poenotili glede jasne 

definicije, najbližji opis je 
podal sociolog Alan Irwin 
kot nenehno razvijajoči se 
koncept znanosti ter njenih 
politik širši skupnosti. Razp-
ravljati skupaj na sokratski 
način pomeni trčenje različ-
nih znanj iz različnih podro-
čij, ki imajo zmožnost sinte-
ze in odkrivati nova 
spoznanja.
Direktor knjižnice ter orga-
nizator Marko Zupanc vidi 
smisel in namen teh večerov 
v potrebi človeka po sooča-
nju z različno mislečimi, v 
medsebojnem dialogu in v 
povezovanju različnih razu-

mevanj. »V pokoronskem 
času ljudje ugotavljajo, da so 
kulturni dogodki vrednota 
in srečevanje nujnost. Pos-
lanstvo knjižnice je odkriva-
nje resnice. Prav medseboj-
no zbiranje in debatiranje, 

spraševanje in odgovarjanje 
je sokratski način, ki pripelje 
do medsebojne in splošne 
pravice, ki ji lahko rečemo 
resnica.«
Marko Zupanc še poudarja, 
da so vrednote v medseboj-
nem dialogu, v medseboj-
nem soočenju, ki ga ta način 
omogoča. »Gre za presega-
nje individualnosti, gre za 
vzajemno iskanje odgovorov 
na probleme današnjega 
časa.«.

Tematiki preteklih 
večerov sta bili različni
Tema prvega večera je bila 
iskanje povezav med eko-
nomskimi sistemi (sociali-
zem, kapitalizem) in oseb-
nostnimi etičnimi vodili, 
predlagatelj je bil Blaž Zu-
panc. Narava vprašanja je 
udeležence pripeljala do 
pretresanja zgodovinskih 
aspektov določenih smernic 
v filozofiji, med drugimi o 
marksizmu, krščanstvu in 
humanizmu.
Tema drugega večera se je 
vrtela okoli vprašanja »Kako 
danes živeti v razmerju ra-
zuma in čustev?«, tokrat je 
bil predlagatelj Marko Zu-
panc. Razparava se je naslo-
nila na pojem situacijske eti-
ke, ki trdi, da je to, kar 
čutimo, etično samo po sebi, 
vendar vodi v nenehne raz-
dore. Pogovor se je vrtel o 
tem, kako uskladiti individu-
alno notranje življenje z zu-
nanjimi normami.
Večera sta se zaključila z 
navdušenjem udeležencev 
nad pristopom k filozofiji, 
kjer se lahko učijo, primerja-
jo, razpravljajo o tistem, kar 
jih najbolj zanima.

Urška Baloh

Prva dva Sokratska večera v radovljiški knjižnici sta moderirala Blaž Zupanc in Marko Zupanc.

Ob obletnici rojstva 
in smrti Mateja Bora

Knjižnica Radovljica je spomladi začela organizacijo Sokratskih večerov. 
Namenjeni so razglabljanju o filozofskih vprašanjih in vzpostavljanju 
dialoga med sodelujočimi. V pogovor se lahko vključi vsak ali posluša. 
Jeseni Socrates cafe, prvi že ta četrtek dopoldan.

Sokratski večeri 
v knjižnici

V knjižnici hranijo tudi nekatere kose pohištva in osebne 
predmete, ki jih je Matej Bor uporabljal, ko je živel v 
Radovljici. / Foto: Tina Dokl

Direktor knjižnice ter organizator Marko 
Zupanc vidi smisel in namen teh večerov v 
potrebi človeka po soočanju z različno 
mislečimi, v medsebojnem dialogu in v 
povezovanju različnih razumevanj.

U
O

, stran
2 

št. 308, 5. septem
bra 2023

U
RA

D
N

E O
BJAVE O

BČIN
E RA

D
O

VLJICA

2. 

D
opolnjen osnutek petih sprem

em
b in dopolnitev Prostorskega 

reda občine Radovljica (v nadaljevanju 5SD
 PRO

), ki ga je izdelalo 
podjetje LU

Z d.d., Verovškova 64, 1000 Ljubljana, se nanaša na: 
-  

 posodobitev dokum
enta glede na strokovne ugotovitve izdelo-

valca,
-  

posodobitev dokum
enta glede na strokovne podlage,

-  
 posodobitev dokum

enta glede na že sprejete prostorske izved-
bene akte,

-  
 vključitev sprejem

ljivih pobud O
bčine Radovljica in fizičnih ter 

pravnih oseb.

3.

Zem
ljiške parcele, katerih nam

enska raba se v dopolnjenem
 osnut-

ku 5SD
 PRO

 sprem
inja, so navedene in grafično prikazane na sple-

tnem
 naslovu w

w
w

.radovljica.si/objava/770166.

4. 

Zaradi obsežnega gradiva 5SD
 PRO

 in posledic m
očnega neurja z 

obilnim
 dežjem

 v m
esecih juliju in avgustu, se javna razgrnitev 5SD

 
PRO

 podaljša do vključno 15. septem
bra 2023. 

5.

D
opolnjen osnutek 5SD

 PRO
 je razgrnjen v prostorih O

bčine Rado-
vljica, G

orenjska cesta 19, 4240 Radovljica v času uradnih ur ter na 
spletnem

 naslovu w
w

w
.radovljica.si/objava/770166.

6. 

V času podaljšanja javne razgrnitve im
a javnost pravico dajati pri-

pom
be in predloge na  dopolnjeni osnutek 5SD

 PRO
. Pripom

be in 
predloge se lahko poda pisno na m

estu javne razgrnitve kot zapis 
v knjigo pripom

b in predlogov, posreduje na naslov O
bčine Rado-

vljica, G
orenjska cesta 19, 4240 Radovljica ali elektronski naslov: 

obcina.radovljica@
radovljica.si (s pripisom

 »5SD
 PRO

«). Rok za po-
sredovanje pripom

b poteče zadnji dan podaljšanja javne razgrnitve 
15. septem

bra 2023.

7. 

Javno naznanilo o podaljšanju javne razgrnitve se objavi na sple-
tni strani O

bčine Radovljica (w
w

w
.radovljica.si/objava/770166) in v  

D
eželnih novicah, glasilu O

bčine Radovljica – U
radne objave.

Številka: 3505-0007/2018
D

atum
: 25. 8. 2023
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Avtorica razstave z naslo-
vom Abrakadabra je izkuše-
na umetnica, profesorica li-
kovne pedagogike. Raziskuje 
kompozicije v figuralnem, 
abstraktnem in scenskem 
svetu. Njeno delo je prepoz-
nano doma in v širšem oko-
lju. Za prispevke k umetno-
sti je že prejela najvišje 
občinsko priznanje, plaketo 
Antona Tomaža Linharta.
Njen osebni moto je 
»ustvarjam, kar mislim«, 
saj se izraža s svojimi deli 
in jim vdihuje svoje globo-
ko premišljene ideje. Na-
slov Abrakadabra je tako od-
sev te ideje, ki vabi, da 
odkrijemo, kako umetnost 
lahko govori brez besed in 
kako slike lahko izražajo 
več kot tisoč besed.

Kot pojasnjuje, so rdeča nit 
razstave šahovsko polje in fi-
gure, ki simbolizirajo pros-

tor. »Šah me je navdihnil k 
raziskovanju, saj je to igra, 
ki odraža genialnost, kreativ-

nost, a hkrati tudi igro stras-
ti, igrivosti in destruktivno-
sti,« pravi.
V osrednjem prostoru, v 
avli, so slike, kjer se igre ob-
lik in barv prepletajo z asem-
blaži. »Figure ne sledijo kla-
sični pripovedi, temveč se 
prelivajo v likovnem jeziku 
in omogočajo gledalcu, da 
vsako sliko interpretira po 
svoje,« pojasni in doda, da 
so prav vsa dela narejena iz 
odpadnih materialov, vključ-

no s platni in okvirji. Z ume-
tniško obdelavo so preobli-
kovani v nove vsebine.
Na hodnikih so razstavljene 
figurativne slike, kjer se li-
kovni prostor ne drži več re-
alnosti. Na teh slikah se po-
igravajo vzorci, ki so prisotni 
tudi v abstraktnih kompozi-
cijah v avli.

V galeriji Avla v prostorih Občine Radovljica je do konca septembra na 
ogled slikarska razstava Tadeje Rozman Peternel.

Marjana Ahačič

Tako ji je bila glasba pravza-
prav položena že v zibelko, a 
sojenice so bile zelo radodar-
ne, saj so ji nasule še mnogo 
drugih darov in talentov. 
»Že od otroških let rada po-
jem, v osnovni šoli sem pela 
v zboru, v drugem letniku 
gimnazije pa sem se odloči-
la, da se bom petju bolj po-

svetila. Že šest let se učim 
klasičnega petja pri prof. 
Mojci Bedenik v Glasbeni 
šoli v Radovljici, klarinet pa 
igram že vse od osnovne 
šole. Hotela sem igrati tro-
bento tako kot moj ati, a te-
daj ravno ni bilo prostega 
učitelja, tako je bila moja 
druga izbira klarinet. Glede 
na glasbo, ki mi je zdaj všeč, 
je bila to dobra odločitev. 
Skupaj z očetom, ki je po 
poklicu glasbenik, skupaj 
igrava v skupini Šuštarji. 
Smo ljudski godčevski se-
stav, nastopamo po okoliš-
kih krajih in smo del 
Folklorne skupine Ribno. 
Lani smo na državnem tek-
movanju ljudskih godcev za-
sedli tretje mesto. Nastopa-
mo tudi zunaj okvira ljudske 
glasbe, igramo tudi popevke, 
ki jih tudi pojem.«

Glasbenica in urbanistka, 
navdušena nad naravo
Manca zaključuje študij ur-
banizma na fakulteti za arhi-
tekturo. Prepričana je, da 
glasbo in arhitekturo lahko 
povezuješ med sabo, saj je 
za oboje potreben občutek 
za prostor in estetiko.
»Glasba in slikarstvo sta 
moja najljubša hobija. Veliko 
hodim v hribe, se ukvarjam s 
pohodništvom, nabiram 
gobe, rada kampiram in sem 
sploh povezana z naravo. 
Zbiram stare zgodovinske 
predmete, berem o zgodovini 
in se udeležujem spomin-
skih dogodkov. Igram kitaro, 
naučila sem se šivanja, nekaj 

časa sem bila tabornica, ven-
dar mi zaradi študija zdaj za 
vse te dejavnosti časa pri-
manjkuje, tako da se največ 
posvečam petju, klarinetu in 
občasno tudi risanju.«
Rada ima slovenske popevke, 
všeč ji je tudi klasična glasba, 
arije, opere. Leta 2021 je na-
stopila v oddaji Slovenija ima 
talent in se prebila do izbora 
za polfinale.

»Prvič sem javno nastopila s 
kolegom v gimnaziji, ko sva 
začela peti v duetu slovenske 
popevke. S pihalnim orke-
strom sem prvič nastopila 
lani na božičnem koncertu, 
letos pa na njihovem pole-
tnem koncertu in na priredi-
tvi Večno mladih v Radovlji-
ci. Pred tem sem sicer pela 
že z gorjanskim orkestrom 
in v glasbeni šoli z njihovimi 
orkestri.«

Primeren glas in dobra 
tehnika
Njene pevske vzornice so 
Vera Lynn, Majda Sepe in 
Marjana Deržaj, od naro-
dnozabavnih pevk Ema Pro-
dnik, od novejših pa ji je naj-
bolj pri srcu Nuška Drašček.
»Dobra pevka mora poleg 
primernega glasu imeti tudi 
ustrezno tehniko. Vsekakor 
je potrebna tudi samozavest, 
ki pa pride z izkušnjami in z 
izobraževanjem na pevskem 
področju, tako da zaupaš in 
verjameš vase. Ni dovolj, da 
skladbo samo odpoješ, razu-
meti jo moraš in nekaj več 
moraš vložiti vanjo.«
Sicer pa Manca jemlje petje 
kot hobi in si glede pevske 
kariere ne zastavlja poseb-
nih načrtov. »Če se iz tega 
razvije kariera, je super, če 
pa je to samo kvaliteten 
hobi, je tudi v redu. Meni je 
važno, da se na odru dobro 
počutim in da uživam v pet-
ju. Ukvarjam se še s toliko 
drugimi stvarmi, da mi je 
petje samo za zraven, za 
mojo dušo.«

Ivanka Korošec

Lani so v dvorani v sodelova-
nju s Kulturnim društvom 
Kropa in Občino Radovljica 
že uspešno uvedli glasbeno
-scenski abonma Povezani. 
Tudi tokrat pripravljajo pe-
stro ponudbo abonmajev, ki 
obljublja kvalitetno kulturno 
doživetje od oktobra letos do 
maja prihodnje leto, zagota-
vlja Katja Stušek, ki je na Za-
vodu za turizem in kulturo 
Radovljica pristojna za vode-
nje in izbiro programa v Lin-
hartovi dvorani.

Trije različni abonmaji
V abonmajski ponudbi so 
trije različni abonmaji, vsak 
s svojo specifično vsebino, 
namenjeno različnim inte-
resom obiskovalcev, je poja-
snila. Linhartov gledališki 
abonma prinaša izbrane 
produkcije in koprodukcije 
slovenskih gledališč, ki 
bodo na odru Linhartove 
dvorane obogatile kulturno 
paleto v regiji.
Poseben abonma, name-
njen najmlajšim ljubiteljem 
umetnosti, je abonma Če-
belice in čmrlji. Otroci bodo 
skupaj s starši ali starimi 
starši imeli priložnost vsto-
piti v svet gledaliških juna-

kov in zgodb skozi otroške 
oči ter se tako poglobiti v 
svet domišljije in ustvarjal-
nosti.
Abonma Povezani prinaša 
izbrano kombinacijo glasbe-
nih dogodkov v sodelovanju 
s Kulturnim društvom Kro-

pa ter Občino Radovljica. 
Posebno mesto v novi sezo-
ni bo zasedel klavirski kon-
cert priznanega pianista Lo-
vra Pogorelića. Ta dogodek 
je zagotovo eden izmed 
vrhuncev abonmajske sezo-
ne, ki bo navdušil ljubitelje 
klasične glasbe.

Kakovostno kulturno 
doživetje
»Nova abonmajsko obarva-
na sezona v Linhartovi dvo-
rani obljublja kakovostno 
kulturno doživetje za vse ge-
neracije in okuse. Obisko-
valci se lahko veselijo razno-
likih produkcij, vrhunskih 
koncertov ter nepozabnih 
gledaliških doživetij, ki bodo 
oživeli na odrih Linhartove 

dvorane in Kulturne dvora-
ne v Kropi,« je še poudarila 
Katja Stušek.
Vpis abonmajev že poteka, 
in sicer do 18. septembra na 
blagajni Linhartove dvora-
ne. Več informacij o 
predstavah, cenah abonma-

ja ter vpisih najdete na sple-
tni strani Linhartove dvora-
ne: www.ld-radovljica.si.

Nova filmska sezona
Kot pravi Katja Stušek, se v 
Linhartovi dvorani prav 
tako pripravljajo tudi na 
novo filmsko sezono, ki bo 
vključevala bogat in pester 
filmski program, pri kate-
rem posebej poudarjajo 
program Kino & Kava in 
program za najmlajše, Z 
Loti v kino.
»Program Kino & Kava je že 
navdušil obiskovalce dvora-
ne v prvi polovici letošnjega 
leta, ko so si lahko ogledali 
izbrane filme in nato ob sko-
delici kave ter okusnih 
piškotih razpravljali o svojih 

vtisih. Ta edinstveni pristop 
k filmskim projekcijam se je 
izkazal za pravo osvežitev v 
svetu kinematografskih do-
živetij,« je zadovoljna Katja 
Stušek.
Nova sezona, pravi, se bo 
uradno pričela že v četrtek, 
21. septembra, ob 9.30, ko 
bo Linhartova dvorana go-
stila prvo srečanje Kino & 
Kava. Filmi in pogovori 
bodo sicer na sporedu vsak 
mesec: 26. oktobra iranski 
film Leilini bratje, 30. no-
vembra belgijsko-francoski 
film Tori in Lokita, naslov 
filma, ki bo na sporedu 20. 
decembra, pa še ni razkrit.
Pisateljica, učiteljica in knji-
žničarka Barbara Hanuš bo 
vodila razprave, kjer bodo 
obiskovalci imeli priložnost 
deliti svoje poglede, misli in 
občutke glede filma.
Posebna pozornost je name-
njena tudi najmlajšim, saj se 
v okviru programa Z Loti v 
kino pripravljajo posebni do-
godki, namenjeni otrokom. 
Skupaj s prijazno psičko 
Loti bodo lahko otroci uživa-
li v izbranih in skrbno prila-
gojenih filmih ter se nato ob 
koncu pod vodstvom Barba-
re Hanuš pogovarjali o svo-
jih vtisih.
Vabljeni!

Marjana Ahačič

Manca Povšin / Foto: osebni arhiv

Manca Povšin je doma v glasbeni družini. Njen 
stari oče je bil eden od ustanovnih članov 
Pihalnega orkestra Lesce in je v njem dolga leta 
igral flavto. Tudi oče in stric sta nekaj časa igrala 
v orkestru, pridružila se mu je tudi sestra, sama 
pa je njegova članica šest let.

Glasbo ima v krvi

Umetnost, ki govori 
brez besed

Linhartova dvorana v Radovljici je v pričakovanju nove abonmajsko obarvane sezone, ki bo postregla 
s širokim spektrom dogodkov za različne okuse. V abonmajski ponudbi so trije različni abonmaji, 
vsak s svojo specifično vsebino, namenjeno različnim interesom obiskovalcev. Pestra je tudi ponudba 
kvalitetnega filmskega programa.

Nova sezona  
v Linhartovi dvorani

Tadeja Rozman Peternel / Foto: Gorazd Kavčič

Posebno mesto v novi sezoni bo zasedel 
klavirski koncert priznanega pianista Lovra 
Pogorelića 4. novembra. Koncert je eden od 
vrhuncev abonmajske sezone.

»Šah me je navdihnil 
k raziskovanju, saj je 
to igra, ki odraža 
genialnost, 
kreativnost, a hkrati 
tudi igro strasti, 
igrivosti in 
destruktivnosti.«
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Radol'ški KRONOkiloME-
TER je bil lani zaradi slabega 
vremena odpovedan, tako da 
bo tokratna kolesarska dirka 
v klanec dolžine tisoč metrov 
organizirana četrtič, in sicer 
v soboto, 16. septembra, ob 
11. uri. Start bo ob vznožju 
Ceste svobode, cilj pa na Lin-
hartovem trgu v Radovljici, 
kjer bo ob 13. uri tudi podeli-
tev priznanj. Kolesarje bo na 
cilju spodbujal Boštjan Meg-
lič - Peška.
Koncept dirke, ki jo organi-
zira Občina Radovljica v so-
delovanju s skupino prosto-
voljcev Prava smer in 
Pedalerji.org, omogoča so-
delovanje širokemu krogu 
vseh vrst kolesarjev. Prijate-
ljem, da se pomerijo med 
sabo, posameznikom, da ob-
čutijo malo tekmovalnosti in 
predvsem navijaškega 
vzdušja ob progi, tako kot na 
največjih svetovnih dirkah. 
Zato so še posebej vabljeni 
tudi gledalci, navijači in pri-

pomorejo k pravemu kole-
sarskemu vzdušju.
Kolesarje na progo spuščajo 
enega po enega, glede na vr-
stni red prijave na dogodek, 
kar tudi pripomore k razgi-
banosti in zanimivosti dirke. 
Tekmuje se v kategorijah 
moški in ženske, v petih sta-
rostnih skupinah.

Za sodelovanje so obvezne 
prijave z obrazcem, objavlje-
nim na https://timing.si/. 
Prijave so možne tudi na 
dan tekmovanja, najkasneje 
do 10.30. Če bo deževalo, 
prireditve ne bo. Za več in-
formacij pa lahko spremljate 
Facebook stran Radol'ški 
KRONOkiloMETER.

Dirko v klanec – start bo ob vznožju Ceste svobode, cilj pa na Linhartovem 
trgu – v soboto, 16. septembra, organizira Občina Radovljica v sodelovanju 
s skupino prostovoljcev Prava smer in Pedalerji.org.

Marjana Ahačič

Za člansko ekipo Šobec 
Lesce lanska sezona ni bila 
stresna; jesenski del je bil 
dober, ekipa se je držala v 
prvi tretjini lestvice. Drugi 
del je bil malce slabši, z veli-
ko neodločenimi rezultati. 
Končno deseto mesto z 29 
točkami, kolikor sta jih ime-
la tudi deveti Slovan in enaj-
sta Škofja loka, je povsem 
realno.

Uvodni dve tekmi v ligi
Za uvodnega tekmeca te se-
zone je žreb Leščanom na-
menil ekipo Vrhnika. V 
prvih 45 minutah so si Le-
ščani pripravili kar nekaj 
zrelih priložnosti, a v za-
ključku niso bili uspešni. Na 
srečo za neizkoriščene pri-
ložnosti niso bili kaznovani. 
V 81. minuti je po izvrstnem 
prodoru v polno meril Rok 
Mlakar.

Drugo kolo jim je prineslo 
najbližje gostovanje, Jeseni-
ce. Jeseničani so se po petih 
letih spet vrnili v tretjeliga-
ško tekmovanje. Poletne 
temperature niso bile naj-
bolj primerne za nogomet. 
Tekma ni preveč navdušila, 
a obe ekipi si zaslužita pri-
znanje za borbeno igro. 
Končni rezultat 1 : 1 je naj-
bolj pravičen. Obe ekipi sta 
gol dosegli iz najstrožje kaz-
ni. Za Leščane je v začetku 
drugega polčasa izenačil 
Miha Kolenc.

Pokal Pivovarne Union
Zadnji avgustovski konec te-
dna ni bilo tekem v 2. in 3. 
slovenski ligi, saj se je igral 
predkrog tekmovanja Pokala 
Pivovarne Union. Leščani pri 
žrebu niso imeli sreče, saj so 
dobili najmočnejšega pred-
stavnika Gorenjske, ekipo 
Triglav Kranj, ki igra v 2. slo-
venski ligi. Leščani so poved-
li z golom Domna Kobala. 
Do polčasa so gostje preobr-
nili rezultat in odšli na od-
mor s prednostjo 2 : 1. Prvi 
gol so dosegli iz enajstme-

trovke. V nadaljevanju smo 
gledali zelo izenačeno tek-
mo. Kranjčani so izstopali le 
v tem, da so bolj znali zadrža-
ti žogo. Leščani si kljub pora-
zu zaslužijo vse čestitke. Iz 
pokala so izpadli, a je ekipa 
videla, da se lahko kosa z 
boljšimi tekmeci od sebe. 

Tekma je bila posebna tudi 
za glavnega trenerja Andreja 
Jožefa in njegovega pomoč-
nika Zmaga Tonejca, saj sta 
oba v preteklosti uspešno 
igrala za kranjski Triglav. 
Škoda v pokalni tekmi je le 
nepotrebna izključitev Zufer-

ja Shainija, ki je pomemben 
člen v začetni enajsterici. Le-
ščani se po izpadu iz Pokala 
Pivovarne Union lahko pov-
sem osredotočijo na tekmo-
vanje v tretji slovenski ligi.

Zadovoljni z začetkom 
sezone
»Priprave smo opravili po 
programu, ki sem si ga za-
mislil. S startom v sezono, s 
štirimi točkami na prvih 
dveh tekmah, smo zadovolj-
ni. S tem trendom moramo 
nadaljevati. Naš problem je 
igralski kader, tako da je da-
našnji rdeči karton še samo 
problem več,« je po pokalni 
tekmi povedal članski trener 
Andrej Jožef.
Kot največjo težavo je pou-
daril prisotnost na trenin-
gih, saj ima večina igralcev 
službe. »Z večjo prisotnostjo 
na treningu bi lahko naredi-
li še korak naprej. A stanje je 
treba vzeti takšno, kot je,« 
pravi Jožef.
Žal mi je, da so imeli na po-
kalni tekmi smolo pri žrebu. 
»A fantom sem pred tekmo 
povedal, naj uživajo v tekmi 

in dajo vse od sebe. Res nis-
mo imeli veliko izgubiti, saj 
je šel Triglav v tekmo kot iz-
razit favorit. Poznala se je 
individualna kvaliteta Trigla-
va in njihova boljša priprav-
ljenost, kar je na koncu pre-
tehtalo. Na drugi strani je 
bila ta tekma za našo mlado 

ekipo zrelostni test. Moji 
fantje me s tem, kar so poka-
zali na igrišču, niso niti 
malo razočarali. Treba je ve-
deti, da je med ligami v Slo-
veniji velika razlika.«
Jožef je posebej omenil še 
mladinsko ekipo in kadete 

ter selekcijo U15; slednji 
igrata za skupno lestvico. 
»Naša mladinska ekipa je 
zelo močna in verjamem, da 
se lahko spet prebije v 2. slo-
vensko ligo. Z visokimi cilji 
gresta v sezono tudi ekipi 
kadetov in selekcija U15.«

Dober obisk tekem
Na uvodni tekmi 3. slovenske 
lige z Vrhniko in na pokalni 
tekmi s Triglavom so bili v 
Nogometnem klubu Šobec 
Lesce lahko zadovoljni z le-
pim obiskom. Velja omeniti, 
da si je veliko navijačev Lesc 
ogledalo tudi prvo tekmo v 
gosteh na Jesenicah.
Leščani so preteklo soboto 
na tretji tekmi tretje sloven-
ske lige doma gostili lju-
bljanski Slovan. Ker so šle 
Deželne novice v tisk že v 
petek, bomo o rezultatu po-
ročali v naslednji številki. Po 
tekmi s Slovanom gredo v 
prihajajočem koncu tedna 
na Obalo; v soboto jih čaka 
gostovanje pri Izoli. Na-
slednja tekma doma bo 16. 
septembra, ko v Lesce priha-
ja Eksist Žiri.

Matjaž Klemenc

Pokalna tekma med Šobcem Lesce in Triglavom Kranj / Foto: Matjaž Klemenc

Radol'ški 
KRONOkiloMETER

Nogometaši ekipe Šobec Lesce se bodo v nadaljevanju sezone lahko 
popolnoma osredotočili na tekmovanje v tretji slovenski ligi – zahod. Prvi 
cilj članske ekipe je stabilen obstanek v ligi.

Za uvod zmaga, 
remi in poraz

Cilj dirke bo tudi letos na Linhartovem trgu. / Foto: arhiv 
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Podobno kot lani bo tudi letos tretja liga – zahod 
štela 14 ekip. Poleg ekipe Šobec Lesce v njej 
igrajo še: Eltron Šenčur, Adria, Svoboda 
Ljubljana, Eksist Žiri, Roltek Dob, Izola, Slovan, 
Brda, Vrhnika, Fama Vipava, Kočevje, Škofja 
Loka in Jesenice.
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Miha Grašič, 21-letni Rado-
vljičan, član Rokometnega 
kluba Frankstahl Radovljica, 
svoje minute v 1. B ligi nabi-
ra na levem krilu.

Z lansko sezono, s končnim 
četrtim mestom, ste bili v 
ekipi zagotovo zadovoljni?
Sezono 2022/2023 imam za 
zelo uspešno. Pred sezono 
smo si postavili cilj, da točk-
ovno presežemo sezono 
2021/2022. Kako uspešni 
smo bili, pove podatek, da 
smo začrtan cilj dosegli že 
na polovici sezone.

V prvem delu ste bili res hit 
lige.
Marsikatero ekipo smo pre-
senetili, saj se od nas ni pri-
čakovalo, da bomo naredili 
tako velik korak naprej. V 
drugi polovici smo malce 
padli. Poznalo se nam je po-
manjkanje izkušenj, saj je 
bila to za nas šele druga se-
zona v 1. B ligi. Poleg tega so 
nas pestile poškodbe. Nekaj-
krat se nam je dogodilo, da 
smo šli v drugi polčas z lepo 
prednostjo, a smo zaradi že 
omenjenih težav na koncu 
lovili ugoden rezultat.

Kako ste zadovoljni s svoji-
mi igrami v minuli sezoni?
S prvo polovico malce manj, 
saj sem bil vmes tudi poško-
dovan. V nadaljevanju sem 
se iz tekme v tekmo samo 
dvigoval.

Kdaj ste se začeli ukvarjati z 
rokometom?
V tretjem razredu osnovne 
šole. Pred tem sem treniral 
odbojko. Nekaj časa sem 
treniral oboje, saj se trenin-
ga nista prikrivala. Vseeno 
sem videl, da oboje ne bo 
šlo, in sem se na koncu od-
ločil za rokomet. Če zdaj 
gledam, sem se pravilno 
odločil.

Je v rokometu kdaj prišlo do 
krize?
Največja kriza je bila, ko 
sem drugič zlomil gleženj. 
Zdravniki mi niso dali pre-

več spodbudne diagnoze, 
rekli so mi, da morda sploh 
ne bom več mogel teči. Sam 
sem bil optimist, čeprav me 
je bilo strah, kako bo vse 
skupaj potekalo. Na srečo je 
šlo vse odlično. Oktobra sem 
se poškodoval, konec febru-
arja pa sem že igral.

Igrate na levem krilu. Že od 
začetka?
Še sedaj se spomnim svoje 
prve tekme in prvega gola. 
Na sredini sem dobil žogo, 
vodil na levo krilo in od tam 
zadel. Od takrat mi je levo 
krilo usojeno. (smeh)

Za krilnega igralca pri roko-
metu je pomembna hitrost, 
dober odriv in natančna 
roka. Kaj je pri tem vaša 
prednost, na čem morate še 
delati?
Zagotovo dolga in mirna 
roka. Z vratarjem se znam 
»poigrati«. Nimam slabe-
ga odriva. Največ pa mo-
ram v prihodnosti narediti 
na hitrosti. Imam tudi še 
veliko dela, da izboljšam 
obrambo.

Rokomet je kontakten šport 
in v obrambi se troši veliko 
moči.
Kar se tiče moči, mi pomaga 
delovno mesto, kjer je veliko 
fizičnega dela. Se mi zdi, da 
sem v tem času pridobil kar 
nekaj mišične mase.

S kakšnimi cilji ekipa vstopa 
v letošnjo sezono?
Vsi igralci smo enotni, da 
»napademo« prvo ligo. 
Pripravami za ligo smo zače-
li zadnji teden v juliju in 
prepričan sem, da smo dob-
ro pripravljeni.

Je bilo v ekipi kaj drastičnih 
sprememb?
Ekipa se je okrepila, pred-
vsem na vratarskem položa-
ju in mestu pivota. Zelo ve-
seli smo vrnitve Jana 
Križaja, ki je vmes igral za 
Škofjo Loko in Ljubljano. 
Bo zelo pomemben tako na 
igrišču kot izven igrišča. Na 
vratarskem mestu smo do-
bili Luko Komarja, ki je na-

zadnje branil za Sviš iz 
Ivančne Gorice.

V petek se začne liga. Ste za-
dovoljni z žrebom?
Žreb ni bil preveč ugoden, 
saj na prvih šestih tekmah 
štirikrat igramo v gosteh. S 
tem se ne obremenjujemo, 
saj bomo šli tekmo za tek-
mo. Po drugi strani se zave-
damo, da je dober start v se-
zono zelo pomemben.

Kaj še manjka tej ekipi za 
korak višje?
Do sedaj smo vseskozi go-
vorili o pomanjkanju izku-
šenj. Zdaj bomo začeli tre-
tjo sezono v 1. B ligi in na 
pomanjkanje izkušenj se 
ne smemo več izgovarjati. 
Borbenosti in ekipnega 
duha nam ne manjka. Po-
manjkljivost je disciplina v 
igri.

Domače tekme so zagotovo 
lepa prednost za vas, saj 
imate dobro podporo s tri-
bune?
Navdušeni smo nad svojimi 
navijači, ki nas znajo dvigni-
ti tudi ko nam ne gre.

Kaj si želite doseči v roko-
metu?
Glavni cilj sem že prej ome-
nil. Želim si, da se z Rado-
vljico uvrstim v 1. A ligo. To 
bi bil res lep uspeh za rado-
vljiški rokomet, posebej če 
vemo, da smo bili v Radovlji-
ci kar nekaj časa brez član-
ske ekipe.

Enaindvajsetletni Radovljičan Miha Grašič, član Rokometnega kluba Frankstahl Radovljica, svoje minute v prvi B ligi 
nabira na levem krilu.

Odločitev za rokomet je bila prava

Matjaž Klemenc

Miha Grašič / Foto: Matjaž Klemenc

Radovljičanka Iris Breganski 
je uspešno nastopila na 
evropskem prvenstvu za 
gluhe v Ščečinu na Polj-
skem. V mnogoboju je pos-
tavila osebne rekorde v teku 
na 100 metrov z ovirami, 
suvanju krogle, teku na 200 
metrov in teku na 800 me-
trov. Popravila je tudi oseb-
ni rekord v sedmeroboju. 
Vse skupaj ji je prineslo bro-
nasto medaljo. Piko na i je 
postavila v skoku v višino, 
kjer je osvojila še eno bro-
nasto medaljo. Drugo leto 
jo čaka svetovno prvenstvo 
za gluhe v Tajpeju.

Sezona 2022/2023 je bila 
druga za člansko rokome-
tno ekipo Frankstahl Rado-
vljica v 1. B ligi. V lanski se-
zoni so premierno sezono v 
tej ligi nadgradili in leto kon-
čali na odličnem četrtem 
mestu. Mirno lahko rečemo, 
da gredo v letošnjo sezono, 
ki se začne konec tedna, s 
kar nekaj izkušnjami. Rado-
vljičani sezono začnejo v 
petek na gostovanju pri eki-
pi Herz Šmartno. Domače-
mu občinstvu se bodo 
predstavili 16. septembra, 
ko doma gostijo ekipo Mo-
kerc KIG. V ligi igra 13 ekip, 
poleg Radovljice še Črno-
melj, Moškanjci - Gorišnica, 
Jadran Hrpelje - Kozina, Mo-
kerc KIG, Butan plin Izola, 
Krško, Kočevje, Dol TKI Hra-
stnik, Grosuplje, Ajdovšči-
na, Herz Šmartno in Velika 
Nedelja.

V slovenski reprezentanci na svetovnem prvenstvu v Bernu 
sta bila tudi dva predstavnika Športno plezalnega odseka 
Radovljica, Vita Lukan in Luka Potočar. Luka se je na balva-
nih uvrstil na 37. mesto, Vita pa na 49. v težavnosti se je 
Luku nastop povsem ponesrečil in je tekmovanje končal na 
33. mestu. Vita se je prebila v polfinale in bila na koncu de-
seta, kar ji je prineslo uvrstitev na tekmo v kombinaciji, kjer 
je na koncu zasedla 17. mesto. Konec tedna je tekma za 
svetovni pokal v težavnosti v Kopru, kjer je lani Luka prišel 
do svoje prve zmage. Vita bo optimizem gradila na podlagi 
zadnje tekme svetovnega pokala pred svetovnim prven-
stvom, ko je v Briançonu slavila svojo prvo zmago. V Seulu 
sta na svetovnem mladinskem prvenstvu v kategorij U18 
nastopila Gorazd Jurekovič in Tinka Mlakar. V balvanih je bil 
Gorazd deveti, Tinka 21., v težavnosti je Gorazd zasedel 18. 
mesto, Tinka pa dvajseto.

Z dvema bronoma  
iz Poljske

Atletika

V Bernu dva radovljiška predstavnika
Športno plezanje

Izkušenj jim ne manjka

Rokomet

Lesce, Hraška cesta 25, tel.: 04 53 53 450 
Jesenice, Finžgarjeva 2, tel.: 04 58 33 330
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VVaabbiimmoo  oottrrookkee   ,,   ddaa   ssee   pprriiddrruužžii jjoo   vvaaddbbii   vv   nnaašš ii   AAllppsskkii   ššooll ii .. 

 
SPLOŠNA TELESNA VADBA   
 

 Poteka v telovadnicah osnovnih šol Radovljica,Begunje,Lipnica in Žirovnica od septembra do junija    
 za otroke stare od 4. let do 9. let 
 2 x tedensko splošna telesna vadba po 1,5 ure  + sobote po dogovoru 

          
   športne in elementarne igre,igre z žogo,rolanje,kolesarjenje 
 pohodništvo,gimnastika,koordinacija,ravnotežje 
 atletika,osnovni elementi akrobatike,smučarska telovadba  

 

                         PRIJAVE :  prijave in več informacij na  www.radski.si 
Z vadbo bomo pričeli po urniku od 16.9. dalje 

* oš Begunje pričnemo 1.10. 
    Info.tel.: 041 647 973 ( Bojan ) 
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PRIČETEK SPLOŠNE TELESNE 
VADBE ZA OTROKE 

Alpska šola SK Radovljica s 15. 9. 2023 ponovno prične s splošno  
telesno vadbo otrok od 4. do 9. leta. Vadba poteka 2 x tedensko  

po 1,5 ure + sobote po dogovoru. 

    športne in elementarne igre     igre z žogo     rolanje
    kolesarjenje     pohodništvo    gimnastika     koordinacija     ravnotežje

   atletika    osnovni elementi akrobatike     smučarska telovadba …

Prijave in več informacij na: www.radski.si 
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Tradicionalno Narodno-za-
bavni vikend z Veselimi Be-
gunjčani že desetletje priva-
blja številne domače in tudi 
tuje ljubitelje pristne kvin-
tetovske glasbe. Izvrstni an-
sambli iz Slovenije, Italije 

in Nemčije so tako tudi tok-
rat poskrbeli za odlično 
glasbo in nepozabno vzduš-
je v prireditvenem šotoru v 
Begunjah. Poleg gostiteljev, 
Veselih Begunjčanov, so v 

treh dneh nastopili še 
Okrogli muzikanti, Ansam-
bel Roberta Zupana, Hišni 
ansambel Avsenik, Ufinger 
6, Godba na pihala Mengeš, 
Slovenski muzikantje, Slo-
venski zvoki, Amersee 
kwintet, Kvintet Dori, An-
sambel Wankmüller, Aleksi 

Jercog s prijatelji, Ansam-
bel Svizci ter Mengeški ve-
terani godbe na pihala s 
prepoznavnim obrazom, 
tudi Alpskega kvineta, Jane-
zom Perom.

Alenka Brun

Elan je smučarski proizva-
jalec s skoraj osemdesetle-
tno tradicijo, ki je s svojim 
izvirnim videnjem korenito 
vplival na tok smučarske 
zgodovine.
»V zgodbi, ki jo je takoj po 
koncu druge svetovne vojne 
leta 1945 začel smučarski za-
nesenjak in vizionar Rudi 
Finžgar, se ljubezen in strast 
do smučanja prepletata z 
znanjem, izkušnjami, tehno-
logijo, tekmovalnimi uspehi, 
ki so skupaj soustvarili izje-
mne izdelke, s katerimi je 
Elan za vedno spremenil 
smučanje,« poudarja Rebeka 
Lah, skrbnica blagovne 
znamke in vodja muzeja.

Zgodba o snovanju 
najboljših smuči na svetu
»To je zgodba, ki so jo sou-
stvarili izkušeni in predani 
strokovnjaki različnih pod-
ročij ter olimpijski in svetov-

ni prvaki na čelu z najuspe-
šnejšim moškim smučarjem 
vseh časov Ingemarjem 
Stenmarkom. V osrčju delo-
vanja je bilo vedno snovanje 
najboljših smuči na svetu, v 
tem je bil Elan vedno odli-
čen in predvsem vedno pred 
časom.«
Med številnimi inovacijami, 
ki so se rodile v Begunjah, 
zagotovo najbolj izstopajo 
smuči z oznako SCX (Side 
Cut Extreme), s katerimi je 
Elan začel tako imenovano 
karving revolucijo, poudarja. 

»Prav te smuči so v zgodovi-
no poslale dvometrske 'suli-
ce' in – kar je najpomemb-
neje – poenostavile so 
vijuganje po belih strminah 
in ga s tem še bolj približale 

širokim množicam. Zato 
tako rekoč vsaka sodobna 
smučka vsebuje tudi nekaj 
elanke.«

Alpski smučarski muzej 
Elan
»Elan je bil v vsej svoji zgo-
dovini soustvarjalec smučar-
ske industrije in športa. 
Predvsem je s svojimi inova-
cijami in dosežki mnogokrat 
postavljal mejnike. Zato 
smo se kot prva smučarska 
znamka odločili bogato zgo-
dovino prikazati v lastnem 

muzeju in jo ponosno poka-
zati obiskovalcem,« je o za-
četkih nastanka muzeja de-
jala Rebeka Lah.
V muzeju je na ogled prikaz 
razvoja smuči in primerki 
legendarnih modelov, obi-
skovalci se lahko poučijo o 
načinih izdelave smuči, na 
ogled so posnetki zmagovi-
tih trenutkov, ki so bili dose-
ženi na Elankah.
Elanovi mojstri so od same-
ga začetka ustvarjali tudi iz-
delke za različne druge špor-
tne panoge. »Razstava 
ponuja vpogled v razvoj 
športne opreme, navtike, ja-
dralnih letal in marsikomu 
prikliče spomine na otroška 
leta, preživeta na kovinski 
lokomotivi, ali poletja, preži-
veta v družbi Elanovega čol-
na s Tomosovim motor-
jem,« spomni Rebeka Lah.

Priložnostne razstave in 
dogodki
Prostori muzeja so tudi pri-
zorišče srečanj z Elanovimi 
ambasadorji. Letos so tako 
pripravili pogovor z legenda-
ma slovenskega smučanja 
Matejo Svet in Bojanom Kri-

žajem, muzej je obiskal Švi-
car Ryan Regez, aktualni 
olimpijski zmagovalec v 
smučarskem krosu in dolgo-
letni član izjemno močne 
Elanove ekipe. Muzejski 
prostori so tudi prizorišče 
različnih tematskih druženj 
Večeri z razlogom, na kate-
rih zanimive osebnosti iz 
sveta športa predstavljajo 
svoje življenjske zgodbe in 
poglede. Precej pozornosti 
je posvečene tudi ozavešča-
nju ljudi o trajnostnih vidi-
kih smučanja, alpinizma in 
varnosti v gorah.

Obletnica W Studia
Prav letos v muzeju zazna-
mujejo tudi dvajsetletnico W 
Studia, ene od prvih špor-
tnih znamk, ki se je pred 
dvema desetletjema sistema-
tično lotila razvoja športne 
o p r e m e ,  p o s v e č e n e 
ženskam. S posebno serijo 
izdelkov so jih želeli opogu-
miti in opolnomočiti, da se 
lahko z vso svojo samozave-
stjo in strastjo ukvarjajo s 
smučanjem in športom na-
sploh. Predvsem pa so želeli 
ustvariti smuči, ki bi v vsa-
kem pogledu utelešale 
ženski princip.

Pozorni tudi na otroke
Tudi otroci so eni ključnih 
obiskovalcev, poudarjajo v 
muzeju. Elanovo zgodbo pri-
poveduje maskota Elanko, ki 
skupaj z otroki odkriva kul-
turno dediščino smučarskega 
sveta, postavlja vprašanja, 
spodbuja radovednost in 
približa otrokom zanimanje 
za muzejski prostor. Otroke 
poučuje o smučanju danes in 
nekoč, razlaga jim različne 
načine smučanja, jih ozaveš-
ča o smučarski varnosti, pred-
stavlja Elanove zaščitne zna-
ke, jih poučuje o sestavnih 
delih in materialih smuči, za 
konec pa jim ponudi zabavo 
na gibalnem simulatorju.

V petih letih delovanja je Alpski smučarski muzej Elan v Begunjah obiskalo že več kot trinajst tisoč 
domačih in tujih obiskovalcev. V muzeju je na ogled prikaz razvoja smuči in primerki legendarnih 
modelov, na ogled so tudi posnetki zmagovitih trenutkov, ki so bili doseženi na elankah.

V vsaki sodobni smučki 
je tudi nekaj elanke

Marjana Ahačič

Za dobro narodno in zabavno vzdušje na prireditvi 
poskrbijo tako domači kot tudi tuji ansambli. / Foto: Alenka Brun

Narodno-zabavni 
vikend v Begunjah

V muzeju je na ogled prikaz razvoja smuči in primerki legendarnih modelov, obiskovalci se 
lahko poučijo o načinih izdelave smuči, na ogled so posnetki zmagovitih trenutkov, ki so 
bili doseženi na elankah. / Foto: arhiv družbe Elan

Center za krepitev zdravja, ki deluje v okviru Zdravstvenega 
doma Radovljica, tudi to jesen pripravlja tradicionalni preiz-
kus hoje na dva kilometra. Testiranje bodo izvedli v soboto, 
23. septembra, od 7. ure do 8.30 pred Zdravstvenim do-
mom, trasa preizkusa je kot običajno okoli Oble gorice. 
»Gre za enostaven, natančen, varen in ponovljiv test, na 
katerem s pomočjo tako hitre hoje, kot jo zmorete, da pri 
tem ne ogrožate svojega zdravja, izmerimo telesno zmoglji-
vost in vam na podlagi rezultatov svetujemo ustrezno teles-
no dejavnost ter zdravju prijazno športno vadbo,« pojasnju-
jejo zdravstveni delavci. Test lahko opravite večkrat, dodaja-
jo, priporočljivo je vsakih šest mesecev, saj tako sledite iz-
boljšanju svoje telesne zmogljivosti. Za hojo potrebujete 
športna oblačila in obutev, udeležba na testu pa je brezplač-
na. V primeru slabega vremena (dež) test odpade.

Konec meseca spet tradicionalni test hoje

Šahovska šola Šahovskega društva Gorenjka Lesce bo zače-
la z delom prihodnji ponedeljek, 18. septembra, ob 17. uri v 
prostorih Restavracije Center Lesce, je sporočil predsednik 
društva Vojko Mencinger. Šahisti v svoje vrste vabijo vse 
mlade, ki že imajo nekaj šahovskega predznanja. Obenem 
pozivajo ravnatelje osnovnih šol občin Radovljica, Bled in 
Gorje, da stopijo z njimi v kontakt, če želijo na svoji šoli 
vzpostaviti šahovski krožek (vojko.mencinger@gmail.com 
ali telefon: 041 660 185). Kot pravi predsednik, bodo z vese-
ljem pomagali poiskati možnosti za zagon osnovnošolske-
ga šahovskega krožka.

Začenja se šahovska šola v Lescah

Z jesenjo se spet začenja priljubljena fizioterapevtska telo-
vadba žensk. Udeleženke se bodo v prostorih Osnovne šole 
Antona Janše v Radovljici dobivale vsako sredo od 18. do 19. 
ure, prvič že prihodnjo sredo, 13. septembra. Več informacij 
je na voljo na telefonski številki 041/636-044.

Prihodnjo sredo spet fizioterapevtska telovadba

Niki Legat, vodja ansambla Veseli Begunjčani, je bil z 
obiskom tridnevne prireditve zadovoljen, vmes pa je tudi 
sam poprijel za delo v strežbi. / Foto: Alenka Brun

Med številnimi inovacijami, ki so se rodile v 
Begunjah, zagotovo najbolj izstopajo smuči z 
oznako SCX, s katerimi je Elan začel tako 
imenovano karving revolucijo. Prav te smuči so 
v zgodovino poslale dvometrske »sulice«, 
poenostavile vijuganje po belih strminah in ga s 
tem še bolj približale širokim množicam.

Muzej redno obiskujejo tudi smučarske legende, kakrši sta Ingemar Stenmark in 
Bojan Križaj. / Foto: Elan
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V juliju in avgustu so tako 
organizirali devet brezplač-
nih delavnic, aktivnosti 
Dnevnega centra pa se je 
udeležilo skupno 18 otrok, 
ob katerih so bili spremlje-
valci z izkušnjami pri delu z 
otroki.
»Delavnice smo začeli izva-
jati prvi torek v juliju, ko 
smo otroke sprejeli v dnev-
nem centru CSD. Po kratkih 
spoznavno-gibalnih vajah 
smo premagali začetno sra-
mežljivost in se odpravili na 
radovljiško kopališče, kjer so 
otroci v vodnih dogodivšči-
nah in v družbi drug druge-
ga zelo uživali,« je povedala 
Urška Jesenovec s CSD Go-
renjska.
»Naslednja aktivnost je bila 
aktivnost v pravem pomenu, 
saj smo organizirali pohod 
po Brezjanski poti miru, 
kjer smo brez slabe volje 
premagali šestkilometrsko 

gozdno pot. Drug počitniški 
teden smo odprli z obiskom 
Obale. V Portorožu smo obi-
skali Malo šolo jadranja in 
se preizkusili v vožnji z jadr-
nico, čas pa smo si vzeli tudi 
za namakanje v morju. Julij-
ske aktivnosti smo zaključili 
z dnevom na Kmetiji Smolej 
v Planini pod Golico. Za do-
brodošlico so nas pričakali s 
kočijo in nas odpeljali do 
kmetije. Po spoznavanju z 
živalmi in dejstev o kmetiji 
smo počesali in osedlali ko-
nja in se odpravili v manežo. 
Otroci so se v družbi konj 
povsem umirili. Dan smo 
zaključili s pravo pojedino – 
domačimi picami iz krušne 
peči,« je opisala pestre poči-
tniške dneve.
Avgustovske aktivnosti so 
začeli s kopanjem na Graj-
skem kopališču na Bledu. 
»Otrokom so tam omogočili 
tudi uporabo napihljivih ig-
ral, kar jim je na obraze na-
risalo velike nasmehe. Na-
slednja aktivnost se je začela 

s pohodom do Šobca, kjer 
smo se zabavali ob ritmih 
kantrija in se naučili nekaj 
novih kavbojskih korakov.«
Drugi avgustovski teden de-
lavnic je bil v znamenju vod-
nih doživetij na bazenu v 

Radovljici, zadnja počitniška 
aktivnost pa je bila namenje-
na spoznavanju vojašnice na 
Bohinjski Beli. Vojaki so ot-
rokom prijazno predstavili 
zaščitno opremo vojaka gor-
nika, gorniško opremo in sa-
nitetni komplet. »Po tem, ko 

smo se zamaskirali, pa smo 
svoje veščine preizkusili na 
poligonu, z vožnjo po žičnici 
in plezanju po plezalni ste-
ni. Počitnice so hitro minile, 
še dobro, da smo si jih obar-
vali z različnimi dogodivšči-
nami, saj smo tako domov 
odšli z novimi znanji, 
spoznanji, prijateljstvi, 
veščinami in polni sveže ra-
dovednosti,« so bili zadovolj-
ni tako udeleženci kot orga-
nizatorji.
Pri izvedbi poletnih počitnic 
in aktivnosti v okviru Dnev-
nega centra CSD Gorenjska, 
Enota Radovljica, gre poseb-
na zahvala številnim podje-
tjem iz lokalnega okolja, saj 
brez njihove nesebične pod-
pore teh poletnih doživetij 
otrokom ne bi mogli pričara-
ti, je še poudarila Urška Je-
senovec. »Največja nagrada 
in spodbuda, da bomo pole-
tne aktivnosti organizirali 
tudi v prihodnje, pa so iskri-
ce v očeh otrok in njihovi na-
smejani obrazi.«

Marjana Ahačič
Neverjetno, v nekaj manj 
kot treh desetletjih se vam je 
nabralo kar 12 tisoč ur pro-
stovoljnega dela … Kako?
Trinajst let sem že v pokoju! 
Začela sem pri Rdečem kri-
žu, zato jih je toliko, pri 
Hospicu sem šele 21 let. Mo-
ram pa priznati, da je učitelj-
ska služba vendarle takšna, 
da je, vsaj v mojem času, do-
voljevala, da si delal še kaj 
drugega kot le bil zaposlen. 
V bistvu sem kot prostovolj-
ka delala že v okviru šole: vo-
dila sem podmladek Rdeče-
ga križa in otroke učila 
prostovoljstva. Najbrž se je 
tako začelo …

Hospic in Rdeči križ sta dve 
organizaciji, kjer ste bili naj-
bolj angažirani. Kaj vas je 
vodilo k odločitvi prav za-
nju?
K Rdečemu križu sem prišla 
prek otrok. Spomnim se ne-
kega koncerta v Ljubljani, 
kjer sem videla, koliko otrok 
potrebuje pomoč. Doma v 
Radovljici sem takoj za tem 
začela oživljati podmladke 
Rdečega križa, ki so bili tak-
rat v obdobju zamiranja.
Hospic sem pa našla kakih 
deset let pred odhodom v 
pokoj, ko me je že skrbelo, 
kaj bom počela, ko ne bom 
več hodila v službo. Never-
jetno se mi je zdelo, da te 
nekdo, ki je v stiski, sprej-
me, pa čeprav si popoln tu-
jec. Še vedno me. A zdaj tudi 
že vem, da tuj človek, kar se 
pomoči tiče, bolj odvrne kot 
domač, ki je živčen, izmu-
čen in pogosto tudi prizadet.

Ste se kdaj tudi kot učiteljica 
srečevali z otroki v stiski? 
Ste se odzvali tudi takrat?
Vedno. Pogosto ko je katere-
mu od učencev na primer 
umrla mama. Kar šla sem 
tja, zdelo se mi je, da moram 
k njim, ne vem, zakaj. In čis-
to zmeraj so bili svojci zado-
voljni, da sem prišla.

Zanimivo, da se po upokoji-
tvi niste resneje ukvarjali z 
gledališčem; vrsto let ste vo-
dili šolsko gledališko skupi-
no Linhartovi čuki.
Morda sem se pa izpela … 
Rdeči križ in Hospic sta me 
bolj prevzela, pa tu, v Les-
cah, smo ustanovili Horti-
kulturno društvo, kjer se še 
zdaj družimo in skupaj dela-
mo. A veste, kako radi dela-
mo? Pa pravi prijatelji smo 
postali v vseh teh letih. Ja, z 
društvi, s prostovoljstvom se 
vzpostavljajo in krepijo soci-
alne mreže, tako pomembne 
sploh za starejše.

Z delom v Slovenskem dru-
štvu Hospic ste poskrbeli ne 
le za konkretno spremljanje 
umirajočih, ampak pred-
vsem za to, da se je vzposta-

vila mreža dostopne pomoči 
po vsej Gorenjski. Kaj je bilo 
zahtevnejše?
Bi kar rekla, da vzpostavlja-
nje mreže prostovoljcev 
društva Hospic. Pa trud, da 
postanemo znani na Gorenj-
skem. Veliko smo hodili ok-
rog in delali promocije.

Katera vrata je bilo najtežje 
odpreti?
Meni osebno? Na primer, da 
bi šla na občino k županu in 
mu rekla, naj društvo fi-
nančno podpre. Eni to dela-
jo, mi je povedal mož, ki je 
bil župan dvanajst let. Prosi-
ti mi je bilo težko, sploh v 
začetku, potem pa sem tudi 
to nekako premagala. In se-
veda pridobila sodelavce, ki 
so v tem boljši od mene. Pri 
sodelavcih sem imela res 
srečno roko.

Mreža prostovoljk je zdaj 
vzpostavljena tako rekoč po 
vsej Gorenjski …
Tako je. Za zdaj nas je nače-
loma dovolj, tudi zato, ker 
ena prostovoljka včasih 
spremlja po dva umirajoča. 
Čeprav se tudi zgodi, da pri 
posameznih primerih kar 
naenkrat skokovito naraste 
potreba po prostovoljcih. 
Prav letos smo tako imeli 
bolnico, h kateri smo po šti-
ri prostovoljke hodile vsak 
dan. Dopoldan ni imela ni-
kogar, ki bi lahko skrbel za-
njo, svojci so bili po službah. 
Pa pred novim letom sem 
en mesec vsako jutro hodila 
h gospe, da sem jo zjutraj 
uredila. Samo enkrat na te-
den je prišla kolegica. Tako 
je, nekateri pač to potrebuje-
jo. In lažje prosijo Hospic 
kot pa svoje bližnje.

Zakaj?
Ne vem, morda zato, ker se 
svojcem potem čutijo 
dolžne. Hospicu pa nihče 
nič ni dolžen. To se ve in 
tako je prav.
Gospo, h kateri smo hodile 
vsako jutro, je obiskovalo ve-

liko prijateljic, a jutranjega 
dela niso prevzele. Kaj pa 
vem, zakaj gospa tega ni že-
lela … Če bi zbolela moja 
prijateljica Nada, prav tako 
prostovoljka, bi jaz zagotovo 
lahko vsak dan hodila k njej.
A vseeno: brez prostovolj-
skih organizacij ne gre. 
Tudi bogate države jih ima-
jo, ker pač država ne more 
poskrbeti za prav vse drob-
ne stvari. In vedno več po-
treb je, ljudje mladi zbole-
vajo ali pa so stari predolgo 
na svetu. Domači so utruje-
ni, izgoreli …

Kako pa vaša družina skoraj 
tri desetletja ter tisoče in ti-
soče ur sprejema vašo anga-
žiranost drugje?
Moža tako ali tako ni bilo to-
liko doma, da bi prav pose-
bej opazil, otroci pa so bili 
takrat, ko sem resno začela, 
že skoraj odrasli, tako da 
niso bili prikrajšani. Pa tudi 
druga drugo so imele hčer-
ke, saj so tri.

Kako pa si naberete energijo 
za številne aktivnosti, ki jih 
opravljate še zdaj, ko ste že 
dolgo upokojeni?
Po mojem mnenju je ima-
mo nekateri ljudje enostav-
no nekaj več kot drugi. Pa 
tudi zavedam se, da moram 
imeti delo, sicer bi me zgra-
bila melanholija. Tudi ni-
sem človek, ki bi doma ves 
čas nekaj pospravljal. Mo-
ram med ljudi, jih poslušati. 
Pa seveda moram tudi v hri-
be in na kolo. Ravno danes 
sem šla na Smokuški vrh.

Kaj je življenjska lekcija, ki 
ste se je naučili ob spremlja-
nju umirajočih?
Ne vem, če lahko temu re-
čem lekcija, ampak ko 
spremljaš umirajoče, znaš 
bolj ceniti življenje. Živiš za 
ta trenutek, zavedaš se, da 
danes si, jutri pa … In da je 
življenje lepo. Hočem, da se 
mi vsak dan zgodi kaj lepe-
ga. In če sem šla na obisk k 

nekomu, ki se me je razvese-
lil, je to dovolj.

Pravkar je bil sprejet zakon 
o dolgotrajni oskrbi. Ste 
spremljali polemike okoli 
njega, se vam zdi, da je dob-
ro pripravljen?
Ne prav natančno, ampak 
skrbi me, kako bo naša drža-
va to zmogla, vse je tako dra-
go. Hvala bogu, če bodo vse 
izpeljali, ampak …

… optimistični pa niste?
Stalno me je strah, da bom 
predolgo živa. (smeh)

No, v tej smeri sem si tudi 
zamislila zadnje vprašanje: 
zlato poroko sta z možem 
praznovala z vzponom na 
vrh Triglava, vaši dnevi so 
polni od jutra do večera. 
Kdaj razmišljate o tem, 
kako bo, ko boste stari 95, 
100 let?
Po mojem bom v domu. Že-
lela bi si, da bi tja prišla še s 
toliko energije, da bi se lah-
ko družila in pogovarjala z 
ljudmi. Rada bi bila kot sreč-
neži, kot je na primer gos-
pod Šetina iz Radovljice, ki 
je pri devetdesetih še izje-
mno čil in bister. A zavedam 
se tudi, da zdaj v dom običaj-
no prihajajo ljudje že v zelo 
slabem stanju, dementni. 
Vidim, kako je; človeku se 
takrat zmanjšajo želje, pot-
rebe in veselje. Ampak če 
bom takšna, se tega najbrž 
tudi ne bom zavedala. Bom 
pač gledala v eno mero, ker 
me ne bo nič zanimalo. Na-
rava vse pravilno uredi.

Smrti vas po vseh teh letih 
dela z umirajočimi ni več 
strah?
Mislim, da me ni. Veliko 
smrti sem že doživela in vi-
dela, kako počasi s telesom 
propadajo tudi možgani. Pa 
tudi: vem, da je pred mano 
še veliko lepega, zanimive-
ga, a najpomembnejše stva-
ri v tem življenju sem že 
doživela.

Marjana Ahačič

Kar nekaj časa so počitnikarji preživeli tudi na radovljiškem 
kopališču. / Foto: arhiv CSD

V času poletnih počitnic je radovljiška enota 
Centra za socialno delo Gorenjska v okviru 
Dnevnega centra tudi letos organizirala poletne 
aktivnosti in raznolike dejavnosti za otroke.

Pestre in vesele 
poletne počitnice

Mira Stušek na dobrodelnem koncertu ob 20-letnici delovanja Območnega odbora 
Gorenjska Slovenskega društva Hospic / Foto: Gorazd Kavčič

Mira Stušek, dolgoletna prostovoljka Rdečega križa in Slovenskega društva Hospic, je prejemnica 
letošnje najvišje državne nagrade za prostovoljstvo.

Predana skrbi za druge

»Največja nagrada in 
spodbuda, da bomo 
poletne aktivnosti 
organizirali tudi v 
prihodnje, pa so 
iskrice v očeh otrok in 
njihovi nasmejani 
obrazi.«
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Pred nakupom nevarnih izdelkov dvakrat premislimo.

Razbremenimo okolje 
strupenih snovi
V nevarnih odpadkih je koncentracija nevarnih snovi takšna, da škodujejo okolju, ob nepravilni rabi pa tudi našemu 
zdravju. Z nepravilnim odlaganjem v zabojnike za komunalne odpadke, zlivanjem v odtoke ali odlaganjem na neu-
rejenih odlagališčih ogrožamo zdravje in varnost ljudi, živali ter svoj življenjski prostor.

Kraj Lokacija Kdaj?

Lesce pred TNC Mercator Lesce v Rožni dolini 8.00–8.40

Begunje pri gasilskem domu v Begunjah 9.00–9.40

Brezje parkirišče 10.00–10.40

Podnart pri kulturnem domu v Podnartu 11.20–12.00

Kamna Gorica pri zbiralnici odpadkov pod Zijavko 12.20–13.00

Radovljica parkirišče pred upravo Komunale Radovljica 13.20–14.00

POMEMBNO!
Nevarne odpadke lahko v premič-
ni zbiralnici strokovni osebi iz po-
oblaščenega podjetja oddate le 
v navedenem času. Puščanje ne-
varnih odpadkov na prevzemni lo-
kaciji brez nadzora pred ali po na-
vedenem terminu je neodgovorno, 
saj s tem ogrožate druge in okolje.

Akcija zbiranja nevarnih odpadkov iz gospodinjstev
sobota, 16. september 2023

Kaj lahko brezplačno oddate v premično zbiralnico družbe ZEOS:

Mobilno zbiranje še delujočih in 
nedelujočih aparatov
sobota, 16. september 2023 (skupaj z zbiranjem nevarnih odpadkov)

Ločeni odpadki Simbol

Še delujoči aparati ter odpadna električna in elektronska oprema: 
štedilniki, pralni stroji, hladilniki, računalniki, pečice, mikrovalovne 
pečice, el. igrače in orodje, televizorji, radii, monitorji, mali aparati

Ločeni odpadki Simbol

Embalaža, ki vsebuje 
ostanke nevarnih 
snovi ali je z njimi 
onesnažena  

Jedilno olje in masti

Motorno olje

Nevarni odpadki, ki jih boste lahko oddali v soboto, 16. septembra 2023, na premični zbiralnici:

Ločeni odpadki Simbol

Topila, kisline in 
alkalije

Barve, lepila in 
smole,  
ki vsebujejo nevarne 
snovi 

Razpršila 
(izpraznjena)

Ločeni odpadki Simbol

Čistila, ki vsebujejo  
nevarne snovi

Oljni filtri

Zračni filtri

Ločeni odpadki Simbol

Odpadne  
sijalke

www.komunala-radovljica.si

Komunala Radovljica, d.o.o., Ljubljanska cesta 27, 4240 Radovljica
T: 04 537 01 11, E: info@komunala-radovljica.si

Ločeni odpadki Simbol

Odpadne  
baterije

Prihodnjo soboto, 16. septembra, bo v cerkvi sv. Petra v Ra-
dovljici ob 20.30. uri dobrodelni koncert, na katerem bodo 
sodelovali pevski zbori in solisti: Mešanega pevskega zbora 
Musica viva Kranj – Primskovo, Ženskega pevsekga zbora 
Petrol Ljubljana, ŽVS Grudnove Šmikle, Škofja Loka, sopra-
nistka Zala Hodnik, tenorist Aleksander Biščevič ter dirigent 
in harfist Jan Gorjanc. Dobrodelni koncert so simbolično 
naslovili Povežimo bregove, na koncertu zbrana sredstva pa 
bodo predali organizaciji Karitas Škofja Loka, ki bo sredstva 
posredovala naprej pomoči potrebnim, žrtvam katastrofal-
nih poplav v Škofji Loki. Prisluhnite čudovitemu večeru zim-
zelenih popevk, opernih arij, ljudskih pesmih, romantičnih 
del za harfo in zborovskih mojstrovin, vabijo organizatorji.

Dobrodelni koncert Povežimo bregove
Športna zveza Bled, Bohinj, Gorje v sodelovanju z Občino 
Radovljica v petek, 22. septembra, na dan pred slovenskim 
dnevom športa, ponovno organizira prireditev, na kateri se 
bodo predstavili športni klubi in društva, ki delujejo na obmo-
čju občine Radovljica. Prireditev bo že tradicionalno potekala 
v novem in starem delu Športnega parka Radovljica in na 
kopališču Radovljica od 16. do 19. ure. Za popestritev dogaja-
nja bodo klubi oz. društva pripravili izzive za udeležence, do-
gajanje pa bo povezoval DJ in moderator. Ta dan je posvečen 
slovenskemu športu in promociji športa, spodbuja vrednote 
biti telesno aktiven, uživati življenje in skrbeti za dobro poču-
tje. Dogodek je namenjen vsem, ki se želijo gibati ter svoje 
veselje in energijo deliti z drugimi, so sporočili organizatorji.

Dan slovenskega športa v občini Radovljica

Tokratno srečanje mest na 
Venerini poti bo že 28. po 
vrsti.
Celodnevna prireditev se bo 
s pozdravnim nagovorom vi-
teškega zmagovalca Gašper-
ja Lambergarja na Linharto-
vem trgu začela ob 10. uri, 
sledili bodo plesni nastopi in 
lokostrelski turnir, vse do 
19. ure bodo v starem 
mestnem jedru Radovljice 
postavljene stojnice in delav-
nice izdelkov slovenske do-
mače in umetnostne obrti, 
prav tako se boste ves dan na 
trgu pred cerkvijo lahko ude-
ležili srednjeveških uličnih 
iger.
Popoldanski del prireditve 
se bo začel ob 15. uri z vite-
ško igro in ognjenim nasto-
pom v izvedbi KD Igralska 
skupina Gašperja Lamber-

garja, ob 16. in ob 17. uri bo 
na sporedu nastop žongler-
ske skupinne Čupakabra, ob 
16.30 in 17.30 pa grajsko 
plesno razvajanje.

Zgodovinski utrip mesta
»Turistično društvo Rado-
vljica želi v starem srednje-
veškem, renesančnem in ba-
ročnem mestnem jedru 
Radovljice z delno ohranje-
nim obzidjem poudariti zgo-
dovinskost mesta, kar je tudi 
v duhu Združenja zgodo-
vinskih mest Slovenije. Do-
poldanska dogajanja bodo 
potekala v duhu srednjega 
veka, ko je bila Radovljica še 
v nastajanju in je dosegla 
mestne pravice, torej do časa 
viteza Gašperja II. Lamber-
garja. V to bo vključen tudi 
lokostrelski turnir. Popoldne 
bo poudarek na številnih sta-
rih plesih in predstavah, ki 
jih bodo izvedle skupina 
Gašperja Lambergarja, Ša-
leška gospoda iz Velenja in 
vedno šaljiva Čupakabra. 
Ves dan bodo potekale igre 
Ote in Lucijana z najmlajši-
mi. K vzdušju bodo pripo-
mogle stojnice domače in 
umetnostne obrti z raznimi 
izdelki, nekatere celo s pri-

kazi izdelave rokodelskih 
mojstrovin. Vsi lokali na 
trgu bodo odprti z zanimivi-
mi ponudbami. V atriju žu-
pnišča bo za ljubitelje zgo-
dovine na voljo razstava 
obdobja Ortenburžanov, 
ustanoviteljev Radovljice. 
Odprti bodo vsi muzeji,« je 
pojasnil predsednik Turi-
stičnega društva Radovljica 
Srečko Pirih.

Ulrich Liechtensteinski 
in Venerina pot
Ime Srečanje mest na Vene-
rini poti je dogodek dobil v 
devetdesetih letih, ko je Ob-
čina Radovljica s projektom 
treh prireditev želela poskr-
beti za ohranjanje srednjeve-
ške kulturne dediščine in 
bogatenja kulturnih vsebin 
na gradu Kamen, na Pustem 
gradu in v Radovljici, poja-
snjujejo na Turističnem 

društvu Radovljica, ki že 
skoraj tri desetletja ob fi-
nančni podpori občine orga-
nizira prireditev.
»Venerina pot je spomin na 
pesnika, pojočega viteza, 
najbolj izrazitega literata 
dvorne kulture in viteštva na 
tem prostoru, Ulricha Liech-
tensteinskega. V romanu 
Služba dame je opisal svojo 
mladost in pot, ki jo je opra-
vil leta 1227 od Benetk po 
Furlaniji, Sloveniji, Avstriji 
do Češkega Krumlova, pre-
oblečen v zelena oblačila kot 
žlahtna kraljica Venera, bo-
ginja ljubezni,« še pojasnju-
jejo organizatorji. Nekaj 
časa naj bi preživel tudi na 
gradu Kamen, ob prihodu 
na Koroško pa naj bi ga po 
zapisu v romanu eden naj-
pomembnejših koroških 
vojvod Bernhard II. Spanhei-
mski (1202–1256) pozdravil 
v slovenskem jeziku, z bese-
dami »Buge waz primi, gral-
va Venus« – »Bog vas sprej-
mi, kraljica Venera«.
O t. i. Venerini poti pa tudi o 
Radovljici v srednjem veku 
bo mogoče izvedeti na pano-
jih, ki jih bo društvo za čas 
prireditve postavilo v starem 
delu Radovljice.

Turistično društvo Radovljica v nedeljo na 
Linhartovem trgu obljublja pisan dan 
zgodovinskih in turističnih dogodkov. Dopoldan 
bo v duhu srednjega veka in lokostrelstva, 
popoldan stari plesi in predstave.

Srečanje mest  
na Venerini poti

Marjana Ahačič

V nedeljo bo Radovljica spet zaživela v duhu starih časov.  
/ Foto: Marjana Ahačič
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Od 3. do 26. septembra

Četrtek, 7. september
Socrates cafe, ob 10:00, pridite na kavo ali čaj, poslušajte, povejte, 
vprašajte … ne bo vam žal! Moderator: Marko Zupanc, Knjižnica ATL

Petek, 8. september
Dan krajanov, 17:00–19:30, delavnica ročnih spretnosti – Kulturni 
dom Podnart, ob 20:00, projekcija filma Zgodba Save – PGD Podnart
Slovenski večer pri Avseniku, ob 19:00, Gostilna in restavracija Avse-
nik, Begunje na Gorenjskem*
Julian Alps Trail Run, ob 21:00 start teka na 100 km iz Radovljice do 
Kranjske Gore, od 20:00 spremljevalni program, Linhartov trg
Zvok svobode, ob 20.00, triler, ZDA, Linhartova dvorana Radovljica *

Sobota, 9. september
Pravljični pohod na Pusti grad, ob 9:00, v družbi pravljic se bomo 
skupaj s knjižničarko Silvo Kos podali na čudovito, približno 5 km dol-
go krožno pot, ki nas bo vodila od Fuxove brvi do Pustega gradu in 
nazaj. Več informacij na spletni strani www.rad.sik.si
Dan krajanov, 13:00–20:00, druženje in aktivnosti na prostem, prikaz 
delovanja AED, več na Facebook strani KS Podnart, Podnart
Moja žirafa, ob 16:00, film za otroke, pripovedovanje v slovenščini, 
Nizozemska, Nemčija, Linhartova dvorana Radovljica *
Langusovi dnevi, ob 17:00, Kamna Gorica praznuje z MePZ Lipnica in 
prijatelji, Dom krajanov, Kamna Gorica
Še 10 dni brez mame, ob 18.00, komedija, Francija, Linhartova dvo-
rana Radovljica *
Misija nemogoče – Maščevanje, 1. del, ob 20:00, akcijski film, ZDA, 
Linhartova dvorana Radovljica *

Nedelja 10. september
Srečanje mest na Venerini poti, 10:00–19:00, srednjeveški dan, se-
jem mojstrov domače in umetnostne obrti, ulične predstave, srednje-
veški plesi, lokostrelski turnir, Lucijanov vrtiljak; nastopajoči: Igralska 
skupina Gašperja Lambergarja, plesna skupina Šaleška gospoda ter 
žonglerska skupina Čupakabra, Linhartov trg, Radovljica
Moja žirafa, ob 16:00, film za otroke, pripovedovanje v slovenščini, 
Nizozemska, Nemčija, Linhartova dvorana Radovljica *
Roboti, ob 18:00, romantična ZF komedija, ZDA, Linhartova dvorana 
Radovljica *
Zvok svobode, ob 20:00, triler, ZDA, Linhartova dvorana Radovljica *

Torek, 12. september
Uvodno predavanje o učenju Bruna Gröniga, ob 18:00, v sejni sobi 
Šarčeve vile (1. nad.), Gorenjska cesta 25, Radovljica

Četrtek, 14. september
Vurnikova pot 2023, ob 17:00, pot po sledeh zakoncev Vurnik nas bo 
letos vodila v Ljubljano, zborno mesto: Center arhitekture Slovenije 
na Rimski cesti 1 v Ljubljani, informacije in prijave na info@centerarhi-
tekture.org *
Sladoled za Nur, ob 17:00, Ilustratorka Jana Polak in pisatelj Žiga X 
Gombač bosta predstavila slikanico, pripovedi bo sledila ustvarjalna 
delavnica, Knjižnica ATL
Slovenski večer pri Avseniku, ob 19:00, Gostilna in restavracija Avse-
nik, Begunje na Gorenjskem*

Petek, 15. septembra
Mošenjski dnevi, gasilska vaja ob 17:00 in večerno druženje, Mošnje
Asteroid City, ob 19:00, romantična komedija, ZDA, Španija, Linhar-
tova dvorana Radovljica *

Sobota, 16. september
Mošenjski dnevi, od 12.00, stojnice z domačimi jedmi in domačo 
obrtjo, delavnice, animacijski program za otroke – Čarodej Toni, posli-
kava obraza, gasilsko-športne igre, vodeni ogled muzeja, večerno 
druženje ob ansamblu Gajst'n band, Mošnje
Radolški Kronokilometer, ob 11:00 start ob vznožju Ceste svobode, 
podelitev priznanj ob 13:00 na Linhartovem trgu, kolesarsko tekmo-
vanje, informacije na spletni strani radolca.si, Radovljica
Vrabček Richard 2, ob 16:00, animirani film, sinhronizirano, ZDA, Lin-
hartova dvorana Radovljica *
Prvič po vsem, ob 18:00, animirani film, sinhronizirano, ZDA, Linhar-
tova dvorana Radovljica *
Festival gledališča v Kropi – Žetev in kletev, ob 19:30, prepovedano 
igrana radijska igra, dvorana Kulturnega doma v Kropi
Hotel Babilon: Monokomedija Violete Tomić, ob 20:00, Kulturni 
dom Podnart*
Smrt v Benetkah, ob 20:00, triler, ZDA, Linhartova dvorana Radovljica

Nedelja, 17. september
Dekliška druščina, ob 17:00, dokumentarni film, Švica, Linhartova 
dvorana Radovljica *
Pretekla življenja, ob 20.00, romantična drama, ZDA, Linhartova 
dvorana Radovljica *

Sreda, 20. september
Bistvo ajurvede za sodobnega človeka, ob 18:00, predavateljica An-
dreja Koprivec, svetovalka za prehrano in življenjski slog po principih 
ajurvede ter učiteljica Hatha joge. Dogodek organizira Meta – trgovi-
na za zdravo življenje, Knjižnica ATL

Četrtek, 21. september
Pariški spomini, ob 9:30, drama, Francija, filmu sledi pogovor z Bar-
baro Hanuš, Kino Kava, Linhartova dvorana Radovljica *
Barbie, ob 20:00, komedija, ZDA, Velika Britanija, Linhartova dvorana 
Radovljica *

Petek, 22. september
Dan slovenskega športa v občini Radovljica, med 16:00 in 19:00, 
novi in stari del Športnega parka Radovljica
Gran Turismo, ob 19:00, akcijska drama, ZDA, Linhartova dvorana 
Radovljica *

Sobota, 23. september
Festival medu, 10:00, predavanja, delavnice, tržnica čebeljih pridel-
kov, degustacije in ura smeha z Mamo Manko, Čebelarski center Go-
renjske, Lesce
Vrabček Richard 2, ob 16:00, animirani film, sinhronizirano, ZDA, Lin-
hartova dvorana Radovljica *
Prvič po vsem, ob 18:00, animirani film, sinhronizirano, ZDA, Linhar-
tova dvorana Radovljica *
Pretekla življenja, ob 20:00, romantična drama, ZDA, Linhartova 
dvorana Radovljica *

Nedelja, 24. september
1. Festival brezglutenskih okusov in zabave, 10:00–17:00, tržnica 
brezglutenskih izdelkov, degustacije, živa glasba Mitja Šinkovec, Hišni 
Ansambel Avsenik, Lombardo, brezplačni kolesarski izleti po lokalnih 
kmetijah prijava na info@radolca.si, otroška doživetja in pestro doga-
janje, Linhartov trg
Vrabček Richard 2, ob 16:00, animirani film, sinhronizirano, ZDA, Lin-
hartova dvorana Radovljica *
Dekliška druščina, ob 18:00, dokumentarni film, Švica, Linhartova 
dvorana Radovljica *
Cesária Évora, ob 20:00, glasbeni dokumentarni, Portugalska, Linhar-
tova dvorana Radovljica *

Torek, 26. september
11. Radolška 10ka – otroški tek, ob 17:00, atletski stadion pri OŠ AT 
Linharta Radovljica

 

Razstave
Pogled od zgoraj 2022, 22. 8.–23. 9, razstava, Galerija Šivčeva hiša, 
Radovljica
Ena je pesem, ves september, ob jubilejih radovljiških pesnikov smo 
na ogled postavili nekaj liričnih in refleksivnih pesmi pesnikov Ivana 
Hribovška in Vladimirja Pavšiča - Mateja Bora, Knjižnica ATL
Šel je popotnik skozi atomski vek, ves september, dokumentarna 
razstava ob 110. obletnici rojstva in 30. obletnici smrti Vladimirja 
Pavšiča - Mateja Bora, Knjižnica ATL
Jaz sem drevo, ves september, razstava likovnih izdelkov učencev 5. 
razreda OŠ Staneta Žagarja Lipnica, ki so ustvarjali pod mentorstvom 
Tanje Miklavčič - Lukančič, Knjižnica Kropa
Barve jeseni, ves september, razstava likovnih izdelkov učencev 4. 
razreda POŠ Begunje, ki so ustvarjali pod mentorstvom Nataše Vreček, 
Knjižnica Begunje
Odtenki siwe, Janez Kramar, 1.9.–31. 9., fotografska razstava FD Rado-
vljica, fotografska galerija Pasaža, Radovljiška graščina
Tragika je, če ne moreš pokazati vse lepote, za katero veš, da 
obstaja, razstava ob stoti obletnici rojstva dr. Ceneta Avguština, do 
konca oktobra, Razstavni hodnik Radovljiške graščine
Spominska soba skladatelja Uroša Kreka  (1922–2008), do konca 
oktobra, Radovljiška graščina
20 let W Studia Elan, stalna razstava, pomemben mejnik za znamko 
Elan, saj so pred dvema desetletjema postali prva smučarska in ena 
izmed prvih športnih znamk, ki so se sistematično lotile razvoja špor-
tne opreme, ki je namensko posvečena ženskam. Alpski smučarski 
muzej

Kontakt za koledar prireditev
Informacije za koledar prireditev zbira javni zavod Turizem in kultura 
Radovljica, ki program dogodkov in prireditev objavlja na svoji spletni 
strani in v Deželnih novicah. Podatke lahko pošljete na naslov lovro.
ozmec@radolca.si.

V Čebelarskem razvojno-iz-
obraževalnem centru v Les-
cah tudi to jesen pripravljajo 
Festival medu. Pestro doga-
janje se bo z otvoritveno slo-
vesnostjo v soboto, 23. sep-
tembra, začelo ob deseti uri.
V sklopu predavanj o propo-
lisu, najboljši obrambi nara-
ve, kot mu pravijo čebelarji, 
bo apiterapevtka Nika Pen-
gal – Gospodična Medična 
najprej predstavila uporabo 
propolisa v apiterapiji, nato 
pa bo Matjaž Pogačnik iz 
podjetja Medikoel prikazal, 
kako se izdelajo propolisove 
tabletke.

Ob 12.30 bo Marjan Marolt 
s predavanjem in degusta-
cijo predstavil medeno 
pivo, ob 14. uri pa se bo z 
medenimi modrostmi za-
čela terapija smeha Mame 
Manke. Ob pol četrti popol-
dan se bo s prihodom klov-
na Jaka začela animacija za 
otroke.
Seveda bodo tudi letos pred 
center postavili stojnice z 
medom in čebeljimi pridel-
ki, na voljo bodo napitki in 
prigrizki, degustacije in se-
veda ustvarjalne delavnice.
Organizatorji pa tudi tokrat 
vabijo čebelarje, da ob tej 
priložnosti prinesejo svoj 
med na osnovno analizo.

Festival medu

Marjana Ahačič

23. 9. 2023 
od 10. ure naprej Lesce, 
Čebelarski center Gorenjske

FESTIVAL
MEDU

Sponzor:

Med je pol zdravja, 
za drugo polovico  
bo poskrbela Mama Manka! 

Več na:   www.czs.si     www.cricg.si     
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Tudi letos pestra ponudba na stojnicah, na 
predavanjih pa tokrat nekaj več o propolisu

V nedeljo, 24. septembra, bo 
Radovljica gostila prvi Festi-
val brezglutenskih okusov in 
zabave. Dogodek se bo odvi-
jal na Linhartovem trgu, kjer 

bo od 10. do 17. ure tržnica s 
pestro ponudbo bre-
zglutenskih izdelkov, na ka-
teri se bo predstavilo dvajset 
ponudnikov brezglutenske 
hrane. Pripravili bodo degu-
stacije in predstavitve, kole-
sarski izlet do okoliških kme-
tij, na stojnici Slovenskega 
društva za celiakijo pa bodo 
odgovarjali na vprašanja o ce-
liakiji in izvedli delavnico na 
temo branja deklaracij.
Bogat bo tudi spremljevalni 
program, v katerega bodo 
vključeni priljubljeni pevec 
Mitja Šinkovec, Hišni an-
sambel Avsenik in skupina 
Lombardo. Dogajanje na 
odru bo povezoval Nejc Po-
ljanec z Radia Gorenc, prip-
ravljajo tudi posebna dožive-
tja za otroke.
Kot je povedala organizatori-
ca, Radovljičanka Adele 
Gray, je namen festivala oza-

veščanje o celiakiji pa tudi 
omogočiti ljudem s to bolez-
nijo – in tudi vsem tistim, ki 
glutena ne jejo iz drugih ra-
zlogov –, da na enem mestu 
uživajo v dobri brezglutenski 
hrani in pijači.

»Dogodek bo tudi dobrode-
len, zbirali bomo namreč 
prostovoljne prispevke za 
bolnike s celiakijo, ki so se 
znašli v finančni stiski, del 
prispevkov pa bo namenjen 
tudi prizadetim v poplavah,« 
je dedala Adele Gray.
Celiakija je avtoimuna bole-
zen, ki lahko vodi v vrsto 
zdravstvenih zapletov, če ni 
pravilno obravnavana. Bolni-
ki so vse življenje na strogi 
dieti brez glutena, ponudba 
tovrstne hrane pa je pri nas 
še vedno skromna. Poleg 
tega je brezglutenska hrana 
tudi do nekajkrat dražja kot 
običajna, zato si jo mnogi 
težko ali celo ne morejo pri-
voščiti.
Festival brezglutenskih oku-
sov podpirajo Slovensko 
društvo za celiakijo, Občina 
Radovljica in zavod za turi-
zem Radovljica.

Prvi festival 
brezglutenskih okusov
Marjana Ahačič

Tudi jedi brez glutena so lahko zelo okusne, a je sestavine 
zanje težko dobiti, pa še drage so. / Foto: arhiv prireditelja
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Letošnji, lahko bi rekli zad-
nji »predabrahamski« po-
hod Kluba večno mladih 
fantov – prihodnje leto bo 
večna mladost praznovala 50 
let – je minil v znamenju 
prijetnega vzdušja, ki ga je 
nedvomno navdahnilo tudi 
pohodnikom prijazno lepo 
vreme.
Pohod je potekal po ustalje-
nem redu preteklih let, do-
dati pa velja, da se je »mla-
dost« v vseh teh letih 
vendarle že nekoliko posta-
rala. Da v zadnjih letih števi-
lo pohodnikov vztrajno upa-
da, ugotavlja tudi predsednik 
Kluba večno mladih fantov 
Marko Pangerc: »Starejši 
odhajajo, mladih pa ni. Le-
tos je kazalo, da ne bo nobe-
nega krsta, pa se je potem ob 
koči pet pohodnikov, ki sicer 
niso prišli v okviru Večno 
mladih fantov, odločilo vsto-
piti v našo družbo. V prihod-
nje bo zato treba več storiti 
glede promocije pohoda.«
A vendarle, najbolj vztrajni 
tudi letos niso manjkali. 
Vedno natančni kronist Klu-
ba večno mladih fantov Bo-
štjan Lenac je v klubski zapi-
snik zabeležil, da se je 
letošnjega pohoda udeležilo 
skupaj 54 pohodnikov. Na 
Stol oziroma do Prešernove 
koče se je povzpelo 37 naj-
bolj vztrajnih, med njimi 26 
s prijavami v dolini in še pet 
na vrhu, tu pa je še šest čla-
nov Gorske reševalne službe. 
Nekaj je bilo tudi večno mla-
dih pohodnic. Poleg tega je 
17 članov Kluba večno mla-
dih fantov prispelo do Valva-
sorjevega doma in pohod iz-
vedlo do bližnjih Žirovniške 
in Zabreške planine.
Ob Prešernovi koči so »zak-
rament večne mladosti« le-
tos tako prejeli: Franci Grilj, 
Nejc Burja in Simon Burja 
iz Moravč, Dušan Potrebu-
ješ z Orehka pri Kranju in 
Tomas Buttazoni iz sosed-
nje Avstrije.

Nekaj posebnega je bil letoš-
nji simbol pohoda, ki ga je 
do koče ponesel zadnja leta 
resni nosač in pohodnik 
Branko Bajič. Simbol poho-
da – kot po tradiciji predmet 
iz gospodinjstva povečanih 
dimenzij – je bil letos odpi-
rač za buteljke. Marsikateri 
pohodnik je v šali dejal, da 
tokratni simbol tudi sicer 
bolj pristoji predvsem moš-
kim članom družine.
Simbol je sestavljen iz dveh 
delov, lesenega in kovinske-
ga. Prav posebno zgodbo 
piše gornji leseni del. Izde-
lal ga je namreč eden izmed 
številnih prejemnikov zak-
ramenta večne mladosti – v 
skoraj petdesetih letih jih je 
bilo več sto –, župan Ciril 
Globočnik. Doma je imel 
49 let star kos lipovega lesa, 
ki ga je takrat posekal so-
sed. Letošnja 49. izvedba 
pohoda se je ujemala z le-
tnico, zato je bil pravi čas, 
da les dobi svojo novo vlo-
go. Prava umetnina je tudi 

spodnji, kovinski del velike-
ga odpirača, izdelal pa ga je 
mojster umetnostnega ko-
vaštva Rajko Šolar iz Kam-
ne Gorice. Simbol na 
tehtnici pokaže nekje okrog 
dvajset kilogramov.
Popoldanski del festivala 
večne mladosti je po vrnitvi 
pohodnikov v dolino pote-
kal v središču Radovljice. 
Že po tradiciji se je povorka 
udeležencev pohoda in čla-
nov kluba ter sodelujočih 
pihalnih orkestrov skozi 
Grajski park sprehodila do 
Linhartovega trga. Tu sta se 
poleg domačega Pihalnega 
orkestra Lesce predstavila 
še Godba Gorje in Pihalni 
orkester Naša sloga Babići 
iz Umaga. V večernih urah 
je občinstvo zabaval Bid 
Bang z gostom Sergejem 
Škofljancem, sicer nekda-
njim članom rokovske za-
sedbe San Di Ego. V prijet-
nem vzdušju so se na 
osrednjem prizorišču poho-
dnikom pridružili tudi nek-
danji pohodniki in prijatelji 
Kluba večno mladih fantov, 
med njimi tudi redni gost, 
ki že več kot desetletje iz Ni-
zozemske prihaja na oddih 
v Radovljico, Jacob Lade-
nius s soprogo Guurtje.
Prihodnje leto bo za Klub 
večno mladih fantov jubilej-
no, saj bodo pripravili že 
petdeseti pohod na stol. 
»Sam pohod in prireditev 
bosta jubileju primerno slav-
nostna, prireditev bomo ne-
koliko razširili, upamo pa 
tudi, da bodo vsakoletni sim-
boli dobili stalno razstavno 
mesto, kjer bodo na ogled 
tako domačinom kot obisko-
valcem Radovljice.

Skupinska fotografija pohodnikov pri Prešernovi koči / Foto: Alenka Grilj

Krajevna skupnost (KS) Pod-
nart v petek, 8. septembra, in 
v soboto, 9. septembra, sku-
paj z vsemi društvi v kraju or-
ganizira dobrodelni dogodek 
Dan in pol krajanov. Celoten 
program je v priponki in tudi 
na Facebook strani KS Pod-
nart. Celoten izkupiček do-
godka bodo namenili Prosto-
voljnemu gasilskemu društvu 
Podnart za nakup novega mo-
štvenega kombija ter servisne 
prikolice za primere ujm.

Prireditev se bo začela v pe-
tek popoldan z odprtim pr-
venstvom Podnarta v balina-
nju. Med 17.30 in 19.30 
bodo na ustvarjalnih delav-
nicah izdelovali palčke sreče 
(obvezne prijave na tel. šte-
vilko 041 727 091 – Breda 
Rozman) večer pa se bo zak-
ljučil s projekcijo odličnega 
dokumentarnega filma 
Zgodba Save ob 19.30. Film, 
katerega producent je veslač, 
biolog in naravovarstvenik, 
domačin Rok Rozman, reži-
ser pa Rožle Bregar, je bil 
predstavljen na kar 27 film-
skih festivalih v 16 državah, 
kjer je prejel 11 nagrad.
Sobotno dogajanje se bo za-
čelo s pohodom po krajevni 
skupnosti za krajane; poho-
dniki se bodo med potjo us-
tavili na Turkovi kmetiji in 

o b i s k a l i  č e b e l a r s t v o 
Rozman. Zbor bo ob 8. uri 
pred kulturnim domom 
Podnart, prijave niso potreb-
ne. Ob 10.30 se začenja izlet 
s Tomos AMD, od 12.30 do 
osme zvečer pa bo na špor-
tnem igrišču čas za zabavni 
program s srečelovom, hra-
no in pijačo. Obiskovalci se 
bodo lahko pomerili v starih 
igrah in prstometu, se ude-
ležili predstavitve Tomos 
sekcije in sekcije balinanja, 
gasilci pa bodo z demonstra-
cijami pokazali delo z gasil-

sko opremo, gašenje zače-
tnih požarov in gašenje 
vrelega olja z vodo. Na ogled 
bo tudi razstava gob.
Ob 15. uri bo prikaz delovanja 
avtomatskega defibrilatorja, 
ob 18. uri pa žrebanje pra-
znih srečk za veliko nagrado.
Teden dni za tem, v soboto, 
16. septembra, bo sklop do-
brodelnih prireditev v dvora-
ni KD Podnart zaokrožila še 
gledališka predstava za odra-
sle Hotel Babilon. V mono-
komediji nastopa igralka Vio-
leta Tomič, ki je na festivalu 
v Zemunu za nastop prejela 
zlato kolajno za najboljšo iz-
vedbo. Cena vstopnice je 10 
evrov, ves izkupiček od pro-
daje pa bo šel v korist PGD 
Podnart. Vstopnice so v pred-
prodaji na voljo v baru Hele-
na v kulturnem domu.

Marjana Ahačič

Dan in pol krajanov 
za gasilce v Podnartu

deželne novice

Igor Kavčič

Tradicionalni, že 49. pohod Kluba večno mladih fantov na Stol je zadnjo soboto v avgustu spremljalo 
vroče poletno sonce. Organizatorji z mislijo na okrogli jubilej prihodnje leto.

Obnovili so svojo 
večno mladost

Povorka pohodnikov in pihalnih orkestrov skozi Grajski park na Linhartov trg / Foto: Igor Kavčič

Gorenjski glas je najbolj bran regionalni časopis v Sloveniji.

GORENJSKI GLAS V VSAK DOM NA GORENJSKEM 

14 dni brezplačnega  
časopisa 
Akcija 14 dni brezplačnega časopisa je namenjena  
vsem, ki Gorenjskega glasa še ne poznate ali 
ga kupujete v prosti prodaji. Podatke za dostavo  
pošljite na narocnine@g-glas.si ali pokličite 
051/682 217. Po preteku 14-dnevnega obdobja  
vam časopisa ne bomo več pošiljali, vas bomo  
pa poklicali, povprašali za mnenje in predstavili 
pogoje za naročnino. 

Pridružite se naši veliki družini naročnikov,  
ne bo vam žal! 

V akciji ne morejo sodelovati obstoječi naročniki in tisti, ki živijo na istem 
naslovu kot naročnik. Prav tako ne morejo sodelovati tisti, ki so obdobje 
brezplačne naročnine v zadnjem letu že izkoristili. 

Ta konec tedna bo v Podnartu prireditev, na 
kateri se bodo zbirala sredstva za domače 
gasilce. Prihodnji teden bo zanje namenjen tudi 
izkupiček predstave Hotel Babilon, v kateri 
nastopa Violeta Tomič

Na prireditvi bodo zbirali sredstva za nakup 
novega kombija in servisne prikolice.

Na Linhartovem trgu, nekaj 
ur pred tem oba tudi ob 
Prešernovi koči: poslanka v 
državnem zboru Alma 
Intihar in nosilec simbola 
pohoda Branko Bajič  
/ Foto: Igor Kavčič


